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Kamer 
der Volksvertegenwoordigers 

ZITTING 1955-1956. 

1 7 ]ANLlhRI 1956. 

BEGROTING 

van Buitengewone Ontvangsten en uitgaven 
voor het dienstjaar 1956. 

VERSLAG 

NAMENS DE COMMISSIE 
VOOR DE FINANCŒN ( l), UITGEBRACHT 

DOOR DE HEER DETrnGE. 

MEVROUWEN, MIJNE HEREN, 

Uw Commissie voor de Financiën heeft. na kennis te 
hebben genomen van de adviezen van de Commissie voor. 
de Landsverdediging en van de Commissie voor de Open 
bare Werken (adviezen die wij in bijlage publiceren) een 
lange bespreking gehouden in aanwezigheid van de Minis 
ters van Financiën, Landsverdediging en Openbare Wer 
ken. 

De nieuwe structuur van de begroting. 

Uw Commissie heeft met voldoening kennis genomen van 
het feit, dat de begroting voor 1956 werd opgemaakt vol 
gens een nieuwe structuur. De nieuwe voorstelling zal het 
mogelijk maken de evolutie van de werken op lange termijn, 
van jaar tot jaar voor elk begrotingsartikel en littera te 
volgen vanaf het begin tot de eindphase van de uitvoering. 
Alle bijzonderheden in verband met de nieuwe structuur 
vindt men uitvoerig in de inleidende nota bij de begroting 
voor 1956. Leggen wij er echter de nadruk op, dat de over 
drachten op het einde van elk jaar zullen gebeuren bij 

( l) Samenstelling van de Commissie : de heren Van Belle, voorzitter; 
De Saeger, Dequae. Eeckman, Eyskens, Fnnmers, Lamalle, Meyers. 
Parisis, Philippart, Scheyven, Schot. -~ Bertelson, Boutet, Debunne, 
De Sweerner, Detiège, Martel, Merlot (Joseph-Jean), Paque, Tielemans 
(François), Van C!eemput. - Grootjans, Masquelier, 

Zie: 
4,XXII ( 1955-1956) : 
- N' 1 : Begroting. 
- N" 2 tot 1 : Amendementen. 
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Chambre 
des Représentants 

SESSION 1955-1956. 

17 JANVIER 1956, 

BUDGET 

des Recettes et des Dépenses extraordinaires 
pour l'exercice 1956. 

RAPPORT 

FAIT AU NOM DE LA COMMISSION 
DES FINANCES ( 1) 

PAR M. DETièGE. 

MESDAMES, MESSIEURS, 

Après avoir pris connaissance des avis de la Commis 
sion de la Défense Nationale ainsi que de la Commission 
des Travaux Publics (avis que nous publions en annexe), 
votre Commission des Finances a longuement délibéré en 
présence de MM. les Ministres des Finances, de la Défense 
Nationale et des Travaux Publics. 

Nouvelle structure du budget. 

Votre Commission a constaté avec satisfaction que le 
budget pour 1956 se présente sous une forme nouvelle. La 
nouvelle présentation permettra de suivre, d'année en an 
née. pour chaque article et littera budgétaires, l'évolution 
des travaux de longue durée, depuis leur mise en chantier 
jusqu'à leur phase finale d'exécution. Toutes les parti 
cularités relatives à la structure nouvelle sont détaillées 
dans la note liminaire: du budget de 1956. Soulignons 
cependant que les reports auront lieu, par arrêté royal, 
à la fin de chaque année, de sorte que les « réserves 

(1) Composition de la Commission : MM. Van Belle, président; 
De Saeqer, Dequae, Eeckman, Eyskens, Fimmers, Lamalle, Meyers, 
Parisis, Phihppart, Scheyven, Schot. - Bertelson, Bouter. Debunne, 
De Sweemer, Detlèqe, Martel, Merlet (Joseph-Jean), Paque, T'ielemans 
(François), Van Cleemput. - Grootjans, Masquelier. 

Voir: 
4-XXII ( 1955-1956) : 
- N• 1 : Budget. 
- N •• 2 à 4 : Amendements. 

G.~141. 
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koninklijk besluit, zodat de « occulte » reserves. waarover 
sommige departementen thans beschikken. weldra tot het 
verleden zullen behoren. 

Een lid Yroeg de nieuwe wijze van voorstelling uit te 
breiden tot bepaalde Ioudsen : o.a. tot het Wegenfonds. 
Tevens werd gevraagd op het einde van elk jaar een 
overzichtelijk document te publiceren ten einde volledige 
klaarheid te bekomen e11 de taak van het Parlement nog te 
vergemakkelijken. 

Landsverdediging. 

De Minister: van Landsverdediging schetste in grote 
lijnen de betekenis van het aandeel van zijn departemeut in 
de begroting van buitengewone ontvangsten en uitgaven. 
Het ontwerp bevat : 

Vastleggingskredieten : 

Nieuwe beleggingen 
Herstelling openbaar domein 

1.391.9 millioen 
3,':I millioen 

Toiaal ... 

Betalingskredieten : 

Terugvorderbare voorschotten ... 
Nieuwe beleggingen 

· Herstelling openbaar domein 

Totaal ... 

Geroemde ontvangsten . . . . . . . .. 

1.395 ,3 millioen 

180 millioen 
4.':183,8 millioen 

32J nnllioen 

4.695,9 millioen 

739 millioen 

De gevolgde politiek steunt op de volgende gegevens : 
het overschot van de vastleggingskredieten van de vorige 
jaren aanzuiveren in de mate van de noodwendigheden; 
enkel nieuwe vastleqqinqskredleten voorzien in die sectoren 
waar het absoluut noodzakelijk is. 

Het bedrag van de vastleggingskredieten overgedragen 
op 1956 beloopt 6. 750 mil linen frank. 

Globale verdelinq : 

Materieel LM en TWL 
Ammunitie LM . 
Materieel LtM . 
Constructies LM, L_tM en TWL ... 
Materieel en constructies ZM 
Bases in Afrika .. . . ..... 
NATO-onderbouw1verken 
Basis Gondola .. . . . . . : . . .. 

156 millioen 
500 millioen 

3.038 millioen 
600 millioen 
178 millioen 
212 millioen 

2.031 miiltoen 
35 millioen 

De twee voornaamste posten zijn dus : 

het materieel LtM en onder dit materieel : 

en 

de wisselstukken voor Hunt er (720 millioen); 
de all-weathervliegtuigen ( 1.370 millioen): 
de ammun. en de electronica ( 712 rmllioen }, 

de NATO-onderbouww·erken. 

Samen vertegenwoordigen deze twee posten reeds 75 % 
van de overgedragen vastleggingskredieten. 

Zoals hoger gezegd bedraagt het nieuw programma 
voor 1956 : 1.395 millioen, als volgt onderverdeeld : 

occultes». dont disposent actuellement 'certains départe 
ments, appartiendront bientôt au passé. 

Un commissaire a demandé d'étendre le nouveau mode 
de présentation à certains fonds, notamment au Fonds des 
Routes. li a été également demandé que soit publié, à la 
fin de chaque année, un document rêcaputilanf, afin d'obte 
nir toute la clarté voulue et de faciliter encore la tâche du 
Parlement; 

Défense Nationale. 

M. Je Ministre de la Défense Nationale a esquissé dans 
les grandes lignes l'importance de la quote-part de son 
département dans le budget des recettes et des dépenses 
extraordinaires. Le projet contient des : 

Crédits d'engagement : 

Immobilisations nouvelles 
Restauration domaine public 

Total ... 

Crédits de paiement: 

A van ces récupérables 
Immobilisations nouvelles 
Restauration domaine public 

Total ... 

1.391,9 millions 
3,4 millions 

1.395 .3 millions 

180 millions 
4.':183,8 millions 

32. l millions 
--- 

4.695,9 millions 

739 millions Prévisions de recettes 

La politique suivie est basée sur les éléments suivants : 
· apurement des soldes des crédits d'engagement des années 
antérieures au fur et à mesure des besoins; prévision de 
crédits d'engagement nouveaux, uniquement dans les sec 
teurs où c'est absolument nécessaire. 

Le montant des. crédits d'engagement reportés à 1956 
s'élève à 6.750 millions de francs. 

Ventilation globale : 

Matériel FT et GTA 
Munitions FT . 
Matériel FAé 
Constructions PT, FAé et GTA ... 
Matériel et constructions f<N ... 
Bases d'Afrique: 
Infrastructure OTAN 
Base Gondola . .. . .. 

Les deux postes essentiels sont donc : 

156 . millions 
500 millions 

3.038 millions 
600 millions 
178 millions 
212 millions 

2.031 millions 
35 millions 

et 

le matériel F Aé et dans ce matériel : 

les rechanges pour Hun ter (720 millions); 
les avions TT ( 1.370 millions); 
les mun. et électronique (712 millions). 

l'infrastructure OTAN. 

A eux seuls ces deux postes représentent 75 % des 
reports d'engagement. 

Ainsi qu'il est dit ci-dessus, le nouveau programme pour 
1956 s'élève à 1.395 millions, répartis comme suit: 
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Materieel: 

LM 
LtM 
TWL 
ZM ... 

108,8 millioen 
niets 
44,5 nullioen 
51 rrullioen 

Bouwwerken : 

LM 
LtM 
ZM 
TWL 

Bases in het Moederland 

518 millioen 
103 millioen 
62 millioen 
12 m illioen 

331 millioen 

164 millioen Vervoer MDAP 

Hierbij werd rekeninq gehouden met het feit, dat in zake 
landsverdediging talrijke nieuwe problemen zijn gesteld 
( new look). Wat wordt voorgesteld is een minim urn, waar 
door de toekomst echter niet het minst wordt in het gedrang 
gebracht. 

De betalingskredieten om vatten : 

voor programma van vóór 1952.,. 
voor programma 1952 
voor programma 1953 
voor programma 1954 
voor programma 1955 
op nieuwe kredieten. opgenomen in het 

ontwerp van BB . 

24,5 
974,7 

2.382 
I 5,5 

536,5 

mîllioen 
millioen 
rnillioen 
millioen 
millioen 

762,4 millioen 

In beginsel moeten alle betalingskredieten per 31 decem 
ber l 956 opgebruikt zijn. 

Een lid wenst' de Minister geluk met zijn realistische 
politiek. De last voor de landsverdediqinq blijft nochtans 
te zwaar voor ons land. Hij vestigt bijzonder de: aandacht 
op de uitpaven. die gedaan worden in verband met de 
zeemacht. Hier is zijn inziens voorzichtigheid geboden. Hij 
vraagt in hoever de NATO tussenkomst in de uitrustings 
kosten voor de Belgische zeemacht. 

Hierop wordt geantwoord. dat wij alleszins onze vloot, 
die de verbinding met Belqisch Congo verzekert. moeten 
kunnen beschermen. en de bevaarbaarheid van de Schelde 
niet uit het oog mogen verliezen. 

Onze zeemacht heeft een nationale taak te vervullen en 
heeft ook opdrachten op het internationale plan. Zo dienen 
de zeewegen naar onze havens vriigehouden (ravitaillering 
van de burgerbevolking en de Nato-leqers) en dient e1· 
~edacht aan onze internationale verbindingen (verdediging 
van de monding van de Congostroom bij voorbeeld}. 

Onze zeemacht telt 64 mijnenvegers en 4 algerines voor 
gebeurlijke begeleiding van konvooien. 

De uitgaven voor de zeemacht worden gehouden binnen 
de perken van de redelijkheid. De mijnenveqers werden 
ons çreschonken door de Verenigde Staten en betaald door 
het Comité. 

Een lid vraagt inlichtingen over de uitgaven in verband 
met de infrastructuur en verlangt de criteria te kennen 
volgens dewelke de lasten verdeeld worden onder de leden 
van de NATO. 

Vraag : 

Ik zou wensen een tabel te ontvangen met opgave van 
de voor rekening van de N. A.T. O. in ons land uit 
qevoerde werken en met de bijdragen van de, vreemde 
landen in de betaling van deze werken. 

Matériel: 

FT 
FAé 
GTA ... 
FN 

Constructions , 

Fi 
FAë 
FN 
GTA ... 

108,8 millions 
néant 
':11.5 millions 
51 millions 

518 millions 
103 millions 
62 millions 
12 millions 

331 millions 

164 millions 

Bases Métropolitaines 

Transports MDAP ... 

A cet égard, il été tenu compte du fait qu'en matière de 
défense nationale se posent de: nombreux nouveaux pro 
blèmes '( new look). Les propositions' ne constituent qu'un 
minimum. qui n'est toutefois pas de nature à compromettre 
l'avenir. 

Les crédits de paiement comportent : 

pour programmes antérieurs à 1952 
pour programme I 952 
pour programme I 953 
pour programme 1954 
pour programme l 955 
sur crédits nouveaux prévus au projet 
de BE . 

24,5 
974,7 

2.382 
15,5 

536,5 

millions 
mtlllons 
millions 
millions 
mi1lions 

762.':I millïons 

En principe tous les crédits de paiement devront être 
épuisés au 31 décembre 1956. . 
Un membre félicite M. le Ministre de sa politique réa 

liste. Il estime toutefois que la charge de la défense natio 
nale reste trop lourde pour notre pays et il attire eri parti 
culier l'attention sur les dépenses afférentes à la force 
navale. A son avis. la prudence s'impose en ce domaine. 
Il demande dans quelle mesure l'O. T. A. N. intervient 
dans les frais d'équipement de la force navale belge. 

II lui est répondu que. de toute façon. nous devons 
pouvoir protéger notre flotte. qui assure la liaison avec le 
Congo Belge. et que nous devons veiller à fa navigabilité 
de l'Escaut. 
Notre force navale doit remplir une mission nationale 

et aussi des tâches sur le plan international. Äinsi, les 
voies maritimes de nos ports doivent rester dégagées 
( ravitaillement de la population civile et des armées de 
l'O.T.A.N.) et nos communications internationales doivent 
être assurées (défense de l'embouchure du Congo. par. 
exemple). 
Notre force navale compte 64 dragueurs de mines et 

4 alg-érines pour escorte éventuelle de convois. 
Les dépenses de la force navale ont été maintenues dans 

des limites raisonnables. Les dragueurs de mines noLIS ont 
été offerts par les Etats-Unis et ont été payés pa, le 
Comité. 
Un membre demande des renseignements concernant les 

dépenses afférentes à l'infrastructure, et désire connaître 
d'après quels critères les charges sont réparties entre les 
membres de l'OTAN. 

Question: 

Je désirerais connaître, sous forme de tableau, les travaux 
exécutés pour le compte de l'O.T.A.N. dans notre pays et 
les interventions des pays étranqers dans le paiement de ces 
travaux. 
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Aantwoorcl : 

De betalingen voor de in België voor rekening van de 
N.A. T. O. uitgevoerde werken en de stortingen van de 
vreemde landen belopen : 

Tabel in miltioenen Belgische frank. 

Réponse: 

Les paiements pour travaux exécutés en Belgique pour 
le compte de l'O.T.A.N. et les versements des pays étran 
gers se sont élevés aux montants ci-après : 

Tableau en millions de francs belges. 

Schijven II III IV V 
]------ VI-- -1 

Tranche 

Bedrag der in België uit te voeren 
werken . 

Bijdrage der vreemde landen in deze 
werken . 

Uitgevoerde of ult te voeren werken 
tot op 31 december 1955 . 

Bijdrage der vreemde landen in deze 
werken tot op 31 december 1955 ... 

1.843, 100 

l .748,400 

1.337 

1.279 

2.620 

2.450,200 

l.380 

, 1.066 

1 

763,600 

752,785 

262 

564,200 

535,482 

94 

127,820 

121.335 

0,140 

266 74 

Montant des travaux à exécuter en 
Belqtque. 

Interventions des pays étranqers 
dans ces travaux. 

Travaux exécutés ou à exécuter 
jusqu'au 31 décembre l 955. 

Intervention des pays étrangers dans 
ces travaux jusqu'au 31 déc. 1955. 

Bij het onderzoek van deze: tabel blijkt dat er geen over 
eenstemming bestaat tussen de uitvoering van de werken 
en de stortingen van de andere landen van de N.A. T.O. 
Dit gebrek aan overeenstemming is te wijten aan het feit 
dat de bijdragen gestort worden op basis van de vooruit 
zichten en niet op basis van de verwezenlijkingen en dat 
voor de 3<1e schijf een land-lid, in overeenstemming met de 
akkoorden van Lissabon, zich van zijn bijdrage kwijt in 
natura. 

Vraag : 

Welke is de huidige maatstaf van verdeling der infra 
structuur-lasten ? 

Antwoord : 

De, bijdrage van België in de tweede schijf bedraagt 
5,14 %. voor de derde 6,48 % en voor het eerste gedeelte 
van de vierde schijf 5,22 %: voor het tweede gedeelte van 
de vierde schijf en voor de vijfde, zesde en zevende schijven, 
wordt het percentage van België vastgesteld op 5,09 %. 

De overeenkomsten die desbetreffend door de Staten 
leden aangegaan werden, laten niet toe de percentages van 
de andere belanghebbende landen, te openbaren. 
De toetreding van Duitsland tot de N.A. T. O. zal toe 

laten volgens de Belgische Regering, het percentage van 
de bijdrage van België in de latere schijven, te verminderen. 

Vraag : 

Hoe geschiedt : de aanbesteding van de infrastructuur 
werken, de controle van deze werken tijdens de uitvoering, 
de controle van dit soort van uitgaven ? 

Antwoord: 

De aanbesteding van de infrastructuur-werken, de con 
trole van deze werken tijdens de uitvoering, de controle 
van uitgaven, geschieden volgens de wettelijke procedure. 

Bovendien dient er aangestipt te worden dat 

I O een systeem van internationale oproepen voor aan 
besteding wordt toegepast. Als tegenprestatie mogen onze 
aannemers deelnemen aan de oproepen voor aanbesteding 
der andere: landen van de N.A. T.O.; 

2° de overheden van de N.A. T.O. een controle uit 
oefenen tijdens de uitvoering; 

Il apparait, à l'examen de ce tableau, qu'il y ,1 une dis 
cordance entre l'exécution des travaux et les versements 
en provenance des autres pays de l'O.T.A.N. Cette dis 
cordance est due au fait que les contributions sont versées 
sur la base des prévisions et non des réalisations et que 
pour la troisième tranche un pays-membre, conformément 
aux accords de Lisbonne. s'acquitte de sa contribution en 
nature. · 

Ouestion . 

Quel est le critère actuel de répartition des charges d'in 
frastructure? 

Rëponse . 

La Belgique intervient dans la deuxième tranche pour 
5,11 % , dans la troisième pour 6.48 % et dans Ia pre 
mière partie de la quatrième pour 5,22 %: pour la deu 
xième partie de la quatrième et pour les cinquième, sixième 
et septième tranches, le pourcentage de la Belgique est fixé 
à 5,09 %. 

Les conventions intervenues à ce: sujet entre les Etats 
membre:s s'opposent à la divulgation des pourcentages 
attribués aux autres pays intéressés. 

L'entrée de l'Allemagne à l'O.T.A.N. _permettra, de 
l'avis du Gouvernement belge, de diminuer le pourcentage 
de la contribution de la Belgique aux tranches ultérieures. 

Qrzestion: 

Comment s'effectuent: la mise en adjudication des tra 
vaux d'infrastructure, le contrôle de ces travaux en cours 
d'exécution, Ic contrôle de ce genre de dépenses? 

R.êponse: 

La mise en adjudication des travaux d'infrastructure. le 
contrôle de ces travaux en cours d'exécution. le contrôle 
de ces dépenses sont effectués suivant les procédures lé 
gales. 

Il faut signaler en outre : 

1° qu'un système d'appels d'offres internationaux est 
appliqué. En contrepartie, nos entrepreneurs peuvent par 
ticiper aux appels d'offres des autres pays de l'O.T.A.N.; 

2° que les autorités de l'O.T.A.N. exercent un contrôle 
en cours d'exécution: 
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3° het Inte mationaal Bureau der Commissarissen voor 
Rekeningen een controle uitoefent op de uitgaven. 

De Minister is overtuigd van de doelmatigheid van de 
controle der nationale en internationale overheden. 

Openbare Werken. 

De Minister van Openbare Werken gaf een samenvat 
ting van de uiteenzetting. die hij gehouden had voor de 
Commissie voor de Openbare Werken (zie advies van deze 
Commissie i11 bijlage). 
Talrijke punten werden door leden van de Commissie 

hernomen. Zij hielden verband met de wegen, de havens 
en de waterwegen. de gebouwen. enz. 

1) Wegen. 

De Minister gaf als zijn inzicht te kennen, dat bij de 
aanvang van een werk de bedoeling moet zijn dat werk in 
een zo kort moqelijke spanne tijds te beeindigen. Wat ver 
wezenlijkt wordt. moet zo spoedig mogelijk renderen. 
De autosnelweg Brussel-Oostende zal weldra voltooid 

zijn. 
Het economisch belang van de autosnelweg Antwerpen, 

Luik-Duitse grens zal wel niemand ontgaan. De Minister 
zal onderhandehuqen aanknopen met zijn Duitse collega 
om de zekerheid te hebben. dat de baan met bekwame spoed 
zou worden doorgetrokken tot Keulen. 
De voorziene wegeniswerken rond Brussel worden ge 

schat op 2 milliard Frank. 
In 1955 zullen ttitgegeven worden : wat overblijft van 

het vroegere fonds plus 600 millioen. Voor 1956 worden 
uitqaven voorzien ten belope van 1.600 millioen. 

- ln 1956 zullen voor 3 l/2 milliard werken in aanbeste 
ding worden gesteld uit te voeren in 1956 en in de loop 
van volgend jaar. 
Het Parlement zal op de hoogte gehouden worden 

van alles wat m verband met het Weqenfonds zal geschie~ 
den. Het document zal elk jaar bij de begroting gevoegd 
worden. 
Een lid wenst te weten of het krediet voorzien voor de 

bruq te Seraing wel toereikend is. De Minister deelt mede. 
dat de voorziene 35 millioen slechts het herstel van de 
oorlogschade betreft. De rest van de kosten zal gedragen 
worden door het Wegenfonds. 

De Minister heeft een plan doen opmaken voor de aan 
leo van fietspaden. 
De aanleg van de weg Hasselt-Diest is voorzien voor 

1956 en alles laat veronderstellen. dat hij zal voltooid zijn 
in 1957. 
De Minister verklaart. dat het departement zal tussen 

komen voor 60 % in de aanleg van wegen en riolen nood 
zakelijk qemaakt door de oprichting van industrieparken. 
Een lid merkt op. dat de huidige procedure in verband 

met het bouwen van goedkope woningen of volkswoningen 
qeen voldoeninu schenkt. Thans worden huizen gebouwd 
in volle veld. Wanneer ze gereed zijn. kunnen er qeen 
mensen in wonen omdat er geen wegen zijn en geen riolen 
en er evenmin gezorqd is voor çias. water en electridteit. 
Waarom willen de rtjksdiensten alles zelf doen ? Zij hebben 
veel te veel hooi op hun vork genomen_ De administra 
tieve sleur doet veel tijd verliezen. Waarom mogen de 
gemeenten deze werken niet uitvoeren ? Zij doen toch alle 
andere subsidieerbare wegenwerken zelf ! 

De Minister antwoordt hierop. dat de waarheid in het 
midden ligt. Het is beter te wachten tot het grof werk 
aan de woonhuizen af is. anders worden de wegen te veel 
beschadigd. Zuintqheid dient betracht. De bestaande ach 
terstand wordt stilaan ingelopen. Contact werd genomen 

3" que le Bureau International des Commissaires aux 
Comptes exerce un contrôle des dépenses. 

Le Ministre est convaincu de l'efficacité du contrôle de,' 
autorités nationales et internationales. 

Travaux publics. 

Le Mintstre des Travaux publics a résumé l'exposé 
qu'il a fait devant Ja Commission des Travaux publics 
( voir, en armexe , l'avis de cette Commission). 

De nombreux points ont été repris pcir des commissaires. 
Ils concernent la voirie. les ports et les voies d'eau, les 
bâtiments, etc. 

1) Voirie. 

M. le Ministre est d'avis qu'une fois entamés les travaux 
doivent être achevés dans le plus bref délai possible, Toute 
réalisation doit pouvoir donner un rendement rapide. 

L'autostrade Bruxelles-Ostende sera bientôt achevé. 

L'intérêt économique de l'autostrade Anvers-Liège-Fron 
tière 'allemande n'échappera à personne. M. le Ministre 
entamera des pourparlers avec son collègue allemand pom 
obtenir l'assurance que la route sera prolongée avec toute 
la promptitude requise jusqu'à Cologne. 
Les travaux de voirie dans la banlieue de Bruxelles coû 

teront 2 milliards de francs. 
En 1955, il aura été dépensé le reliquat du fonds anté 

rieur. plus 600 millions. Pom 1956. les prévisions de dépen 
ses s'élèvent à 1.600 millions. 
En 1956. des travaux seront mis en adjudication pour 

un montant de 3 1/2 milliards: ces travaux seront exécutés 
en 1956 et dans le courant de l'année suivante- 
Le Parlement sera tenu au courant de tout ce qui sera 

fait dans le cadre du Fonds des routes- Chaque aimée. le 
document afférent sera annexé au budget. 

Un commissaire désire savoir si le crédit prévu pour le 
pont de Seraing est suffisant. M. le Ministre répond 
que les 35 millions prévus ne concernent que la réparation 
des dommages de gtterre. Les frais restants seront sup 
portés par Ie Fonds des routes. 
M. Ie: Ministre a fait établir un plan pour la construcnon 

de pistes cyclables. . 
La construction de la route Hasselt-Diest est prévue pour 

1956 et tout permet de supposer que celle-ci sera terminée 
en 1957_ 
M. le Ministre déclare que son département interviendra 

pour 60 % dans la construction de routes et d'éqoüts par 
suite de l'établissement de parcs industrjels. 

Un commissaire fait remarquer que la procédure actuelle 
en matière de construction d'habitations à bon marché ou 
d'habitations sociales ne donne pas satisfaction. Ort con 
struit actuellement des maisons en plein champ. Lorsqu'elles 
sont achevées. elles sont inhabitables parce que la Voirie 
et les égoûts font défaut et que la distribution de gaz. 
d'eau et d'électricité n'est pas assurée non plus. Pourquoi 
les services de l'Etat veulent-ils tout -Iaire eux-mêmes ? 
Qui trop embrasse, mal étreint. La lenteur de la routine 
administrative fait perdre un temps énorme. Pourquoi ne 
pas permettre aux communes d'exécuter ces travaux, puis 
qu'elles exécutent elles-mêmes tous les autres travaux de 
voirie susceptibles d'être subventionnés ? 
M. le Ministre répond que le vrai est entre les deux. 

Il vaut mieux attendre l'achèvement du gros œuvre des 
maisons d'habitation. sinon la voirie subit trop de dé:gâts. 
Il faut s'efforccc d'être économe. Le retard existant est 
rattrapé petit à petit. Des contacts ont eu lieu avec le 
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met de Minister voor de Volksgezondheid ten einde een 
zo hecht mogelijke sarnenwerktnq te bewerkstelligen. 

2) Havens en waterwegen. 

Bij dit probleem heeft uw Commissie lang stilgestaan. 
Het bela nq er van zal wel door niemand ontkend worden. 
Regionale belangen staan op het spel. maar het probleem in 
zijn geheel is van uitzonderlijke betekenis op het nationale 
en zelfs internationnle plan. 
De Minister van Openbare Werken deelde mede. dat 

de Regering besloten heeft de werken in verband met het 
wegnemen van de Stop van Ternaalen aan te vangen. 
Tevens zal een amendement ingediend worden (zie bijla 
gen) waardoor de kredieten in verband met de werken 
aan het kanaal Gent-Terneuzen (nieuwe verplichtingen) 
zullen verhooqd worden met 100 millioen. 
Gewaq werd gemaakt van de overeenkomst Antwerpen 

Luik. De resolutie in kwestie vindt men in mijn verslag 
over de begrotingen voor buitengewone ontvangsten en 
uitgaven voor de dienstjaren 1954 en 1955. 
Een lid ach t het noodzakelijk, dat de drie problemen : 

Moerdijkkanaal, Gent-Terneuzen en Stop van Ternaaien 
zouden gekoppeld blijven zoals in het verleden. De haven 
van Antwerpen mag in geen geval benadeeld worden. 
Een ander lid noemt de politiek van de Minister logisch 

en samenhangend. 
De Minister antwoordt. dat de Regering het verloop van 

de onderhandelingen met Nederland met de meeste aan- 
dacht volgt. 
De- Stop van Te-maaien houdt verband met het Juliana 

kanaal en met het Albertkanaal. Het J ulianakanaal is over 
belast en het Albertkanaal dient volledig in orde gebracht 
in afwachting dat de Stop zal kunnen weggenomen worden. 
Een lid maakt zich tot spreekbuis van diegenen die 

bezorgd zijn over de toestand waarin bepaalde sluizen van 
het Albertkanaal zich bevinden, o.a. die van Genk. en 
vraagt welke maatregelen in verband hiermede werden 
getroffen. 
Het is een feit. dat de sluizen van het Albertkanaal heb 

ben geleden onder de: oorlog. De: Staat heeft zich in dit 
verband reeds grote uitgaven getroost. o.a. in zake het 
herstel van de sluizen te Olen, Kwaadmechelen, Hasselt, 
Diepenbeek en Gen k. Alles wordt gedaan om de sluizen 
van Genk te redden. Er is een aanbesteding uitgeschreven 
ten bedrage vau 93 millioen om een nieuwe noordersluis te 
bouwen te Genk. Het belang van het Albertkanaal wordt 
zeker niet uit het oog verloren t 
De Stop van Ternaaien laten bestaan is oneconomisch, 

maar het probleem wordt bekeken met inachtneming van de 
Belqische havenbelangen. Bij de oplossing van dit vraag 
stuk zal Antwerpen in ~een nadeliger positie mogen komen 
dan Rotterdam. Ten slotte dient het probleem eveneens 
bekeken in het licht van de Europese integratie. 
Het doel van de verbre:dinqswerken aan het kanaal 

Gent- Terneuzen ~s nijverheidsqronden te scheppen. Voor 
de scheepvaart zullen die werken enkel betekenis krijgen 
als de nieuwe sluis er zal zijn te Terneuzen. Hierover wordt 
met Nederland onderhandeld. evenals' over de Stop van 
Ternaaien en een betere Schelde-Rijnverbinding : het 
Moerdijkkanaal. 

In dit verband wordt de kwestie van het Delta-plan aan 
gesneden door verscheidene leden. Welke contacten wer 
den ~enomen met Nederland? Welke zal de houding zijn 
van de Reqering ? Is het mogelijk Antwerpen te betrekken 
bij de studie van het probleem? Is Nederland bereid de: 
plannen te: wijzigen indien er Belgische belangen in het 
gedrang komen ? 

Ministre de la Santé publique en vue de réaliser la plus 
étroite collaboration possible. 

2) Ports et uoies hydrauliques. 

Ce problème a longuement retenu l'attention de votre 
Commission. Personne n'en contestera l'importance. Des 
intérêts régionaux sont en jeu, mais le problème dans son 
ensemble présente une importance exceptionnelle. sur le 
plan national et même international. 
M. le Ministre des Travaux Publics signale que le 

Gouvernement a décidé d'entamer les travaux en vue .de 
la suppression du bouchon de Lanaye. En outre, un amen 
dement sera déposé (voir annexes) tendant à majorer de 
100 millions les crédits prévus pour les travaux au canal 
Gand-Terneuzen ( obligations nouvelles). 

Il est fait allusion à la convention conclue entre Anvers 
et Liège. La résolution en question figure dans mon rapport 
sm· les budgets des recettes et des dépenses extraordinaires 
pour les exercices 1954 e:t 1955. 
Un membre estime que les trois problèmes : Canal du 

Moerdijk, canal de Gand à Terneuzen et bouchon de 
Lanaye. doivent rester intimement liés, comme dans le passé. 
En aucun cas. le port d'Anvers ne peut être lésé. 
Un autre membre qualifie de logique et cohérente la 

politique du Ministre. 
M. le Ministre répond que le Gouvernement suit avec 

la plus grande attention le déroulement des pourparlers 
avec les Pays-Bas. 

Le bouchon de: Lanaye intéresse le canal Juliana et le 
canal Albert. Le canal Juliana est encombré et le canal 
Albert doit être remis entièrement en état en attendant la 
suppression du Bouchon. 
Un membre: se fait l'interprète de ceux qui se pré 

occupent de l'état de certaines écluses du canal Albert. 
notamment celle de Genk. et demande quelles mesures ont 
été prises à cet égard. 

Il est notoire que les écluses du canal Albert ont 
souffert de la guerre. Dans ce domaine, l'Etat s'est déjà 
imposé de:s dépenses considérables. notamment pour la 
remise en état des écluses de Olen, Kwaadmechelen, Has 
selt. Diepenbeek et Genk. Tout est mis en œuvre pour 
sauver les écluses de Genk. Une adjudication d'un 
montant de: 93 millions de Francs a eu lieu pour Ia con 
struction de la nouvelle: écluse à Genk. Il va de soi que 
l'intérêt du canal Albert n'est pas perdu de vue [ 
Maintenir le bouchon de Lanaye: est anti-économique, 

mais le problème doit être ccnsidéré compte tenu des 
intérêts portuaires belges La solution de ce problème ne peut 
placer Anvers dans une: position moins avantageuse que 
Rotterdam. Enfin, il faut également considérer le problème 
du point de vue de l'intégration européenne. 

Les travaux d'élargissement du canal Gand-Terneuzen 
visent à créer des terrains industriels. Pour la navigation. 
ces travaux n'acquerront toute leur importance qu'après 
la construction de la nouvelle écluse à Terneuzen. A ce 
sujet. des négociations sont en cours avec les Pays-Bas. 
de même qu'au sujet du bouchon de Lanaye et l'améliora- . 
tion des communications entre l'Escaut et Ie Rhin : le: 
canal du Moerdijk. 
Dans . cet ordre d'idées, plusieurs membres ont soulevé 

la question du Plan Delta. Quels contacts ont eu lieu avec 
les Pays-Bas ? Quelle sera l'attitude du Gouvernement ? 
Anvers peut-il être associé: à l'étude: du problème ? Les 
Pays-Bas sont-ils disposés à modifier les projets si des 
intérêts belges se trouvent compromis ? 
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De Minister heeft hierop geantwoord, dat België alle 
reserves heeft gema11kt. Ingenieurs en technici zullen door 
België worden aanqesreld om in het waterkundig labora 
torium Ic Antwerpen de problemen te bestuderen. Over 
twee jaar zal België over eige11 gegevens beschikken. vrucht 
van èigen berekeningen en eigen proefnemingen. 
Wat de aanleg van een rntioneel waterwegennet betreft, 

zal gestreefd worden de kanalen bevaarbaar te maken voor 
binnenschepen van 1.350 ton ( cfr advies van de Commissie 
voor Openbare Werken): Eerst afwerken wat begonnen 
werd, is ook hier de geldende stelregel. 

Een lid merkt op in verband met het bouwen van stuw 
dammen in de Maas. dat bij deze werken rekening zal 
dienen gehouden te worden met de werken nodig tot benut 
tiging van de hydraulische kracht. Waarom wordt hierbij" 
niet systematisch de oprichting van electnsche centralen 
voorz ien. Hij drukt de wens uit, dat de « Société Coopéra 
tive Liégeoise dElectrtcttè » hiermede zou worden belast. 
ln de begrnting is een krediet voorzien van 50 millioen 

voor het graven van het onontbeerlijke vijfde havendok te 
Antwerpen. Een lid doet opmerken, dat het in die voor 
waarden tien jaar zou duren om dit weck te voltooien. De 
Minister antwoordt, dat de Regering deze kwestie onder 
ogen heeft- genomen en overweegt een wetsontwerp in te 
dienen, dat het mogelijk zal maken de werken in een korte 
spanne tijds af te werken. Vo01· de haven van Antwerpen 
wordt verder een plan voor verwezenlijkingen op langere 
termijn in het vooruitzicht gesteld. 
Op de vraag of de waterwegen niet worden bevoer 

deligd antwoordt de Minister. dat naast het begrotings 
comité een comité voor investeringen bestaat, dat er voor 
waakt, dat elke sector zijn deel krijgt. In tegenstelling met 
wat beweerd wordt. constateert de Minister. dat de water 
wegen in het verleden eer benadeeld werden. 

3) Gebouwen en allerlei . 

Een lid vroeg de Minister de mogelijkheid te onderzoe 
ken de werken aan het unit,ersitafr ziekenhuis te Gent nog 
te activeren. De Minister heeft hierop geantwoord, dat de 
speciale commissie belast met het opmaken van een pro 
gramma tot voltooiing van deze instelling haar conclusies 
heeft neergelegd. Zij11 departement zal contact nemen met 
Onderwijs en Volksgezondheid. Het inzicht bestaat in dat 
verband een wetsontwerp in te dienen. . .• .• 
Verscheidene leden hebben gewezen op de slechte toe 

stand waarin de gebouwen. van de izniuersiteiten zich be 
vinden. De Minister van Openbare Werken zal het pro 
bleem onderzoeken samen met de Minister van Onderwijs. 
Hij is de mening toegedaan, dat de gebouwen verwaarloosd 
zijn geworden. 

* .•.• 

Talrijke vragen werden gesteld in verband met de scho 
lenbouw. De betrekkingen tussen het departement van 
Werken en het departement van Onderwijs zijn uitstekend. 
De Minister gaat zich voortdurend ter plaatse overtuigen 
of de werken opschieten en komt tussen als hij het nodig 
acht. 
De snelheid, waarmede: bepaalde gebouwen opgetrokken 

worden, hangt dikwijls af van de technische mogelijkheden. 

* • * 

Het nieuw administratief centrum zou gereed zijn voor 
1958. Een lid betreurt. dat het zou moeten dienen als hotel 
voor de bezoekers van de wereldtentoonstelling te Brussel. 

M. le Ministre répond que la Belgique a fait ses 
réserves. La Belgique désignera des ingénieurs et des 
techniciens pour étudier les problèmes au laboratoire 
d'hydrologie d'Anvers. Dans deux ans. la Belgique dis 
posera de données qui seront le résultat de ses propres 

. calculs et de ses propres expériences. 
En ce qui concerne l'aménagement d'un réseau rationnel 

de voies hydrauliques. on s'efforcera de rendre les canaux 
accessibles aux bateaux de 1.350 tonnes (voir l'avis de la 
Commission des Travaux Publics). Dans ce domaine éga 
lement, le principe sera de terminer d'abord ce qui a été 
commencé. 

En ce qui concerne la construction de barrages sm· lu 
Meuse. un membre fait observer qu'il faudrait tenir compte, 
lors de l'exécution de ces travaux. de l'utilisation de lu 
force hydraulique. Pourquoi ne prévoit-on pas, à cette 
occasion. 111 création systématique de centrales électriques ? 
Il émet le vœu que la « Société Coopérative Liégeoise 
d'Electrtcitè » en soit chargée. 

Le budget prévoit un crédit de 50 millions pour le 
creusement du cinquième bassin, devenu indispensable, à 
Anvers. U11 membre fait remarquer que. dans ces condi 
tions. il faudra dix ans pour achever le travail. M. le Mi 
nistre répond que le Gouvernement a examiné la question 
et envisag e le dépôt d'un projet de loi permettant l'achève 
ment des travaux dans u11 délai plus bref. Pour le port 
d'Anvers il est prévu, en outre, un grogramme de réali 
sations à plus Iorique échéance. 

A la question de savoir si les voies hydrauliques ne sont 
pas favorisées, M. lé Ministre répond qu'il existe, en dehors 
du Comité du budget, un comité des investissements qui 
veille à ce que chaque secteur reçoive sa part. Contraire 
ment à ce que l'on affirme, M. le Ministre constate que 
jadis les voies hydrauliques ont été plutôt désavantagées. 

3) Bâtiments et divers. 

Un commissaire a demandé à M. le Ministre: d'examiner 
la possibilité d'activer encore davantage les travaux à 
Yhôpitel 1wiversitaire de Gand. M. le Ministre: a répondu 
que la Commission spéciale chargée de l'élaboration d'un 
programme en vue de l'achèvement de cet établissement 
a déposé ses conclusions. Son département se mettra en 
rapport avec les départements de llnstruction Publique: et 
de la Santé Publique. Il est envisagé de déposer un projet 
de loi à ce sujet. 

* • * 

Plusieurs membres de la Commission ont attiré l'atten 
tion sur l"état défectueux des bâtiments universitaires. M. 
Ie Ministre des Travaux Publics examinera le problème 
avec le Ministre de l'Instmction Publique. Il estime que les 
bâtiments out été négligés . 

.• * * 

De nombreuses questions ont été posées à propos de: la 
construction d'écoles. Les rapports entre le département 
des Travaux Publics et le département de l'instruction 
Publique sont excellents. M. le Ministre se: rend continuel 
lement sur place pour s'assurer de l'état d'avancement des 
travaux et intervient s'il le juge utile. 

La rapidité avec laquelle sont construits certains bâti 
ments dépend souvent des possibilités techniques. 

,. * • 

La Cité edminisiretiue serait prête avant 1958. Un mem 
bre regrette qu'elle soit destinée à servir d'hôtel pour les 
visiteurs de: I'Exposition Universelle de Bruxelles. 
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De Minister van Openbare Werken antwoordt, dat het 
enkel een mogelijkheid is, die wordt opengelaten. Het is 
een mogelijke reserve. Wanneer het privaat initiatief zorgt 
voor voldoende slaapgelegenheid, zal de Staat zich ont 
houden. 

1'' * * 

Over de huisuestinq van de Staatsdiensten wordt fel 
geklaagd. De bureau's zouden minstens moeten beantwoor 
den aan de voorschriften in zake veiligheid, gezondheid 
en verfraaiing. 

* * * 

Gevraagd werd. dat de Minister zou tussen komen inzake 
de verpestende geuren door de Demer verspreid, o.a. te 
Halen. 
De Minister Yan Volksgezondheid heeft maatregelen 

getroffen ter voorkoming van de verontreiniging van de 
wateren van de Demer. Definitieve resultaten zullen even 
wel slechts kunnen bereikt worden over drie jaar. 

* * * 

Een lid vestigt de aandacht op de slechte toestand, 
waarin de instellingen voor veroordeelde kinderen zich 
zouden bevinden. Hij vraagt de toestand te onderzoeken, 
o.a. te Brugge en te Mol. 

* * * 

Een lid betreurt, dat zoveel nenbestedinqen . worden 
gedaan op het einde van het jaar. Een oordeelkundige ver 
deling over het ganse jaar is te verkiezen . 

•. * * 

Op vraag van een lid geeft de Minister als zijn mening 
te kennen dat de werken in verband met de ontzanding 
11an de kust doelmatig zijn en de uitgaven in dat verband 
verantwoord. 

* * * 

De kwestie wordt opgeworpen van de intercommunalen 
en de private ondernemingen in verband met de aanbeste 
ding van ureqenisurerken. 
Deze kwestie zal haar beslag krijgen. De Minister beoogt 

gelijke mededingingsvoorwaarden. 

* * * 

De doorsteek aan het Oost-st,1.tion te Antwerpen zal 
worden gerealiseerd in het raam van het Wegenfonds. 

Amendementen. 

De: heer Van den Daele verdedigde zijn amendement 
(doc. 4-XXII - 2). Hij is de mening toegedaan, dat de 
kredieten uitgetrokken voor de verbreding van het kanaal 
Gent-Terneuzen ontoereikend zijn. 
Het amendement wordt verworpen met 9 stemmen tegen 

3 en 1 onthouding. 
Het amendement van de Regering over dezelfde aan 

gelegenheid (zie bijlage) wordt aangenomen met algemeen 
heid van stemmen. 
De amendementen van de Regering ( doc. 4-XXII-3 en 

4-XXII-4) worden eveneens aangenomen met algemeen 
heid van stemmen. 

M. le Ministre des Travaux Publics déclare qu'il ne 
s'agit que d'une éventualité. C'est une réserve éventuelle. 
Si l'initiative privée peut garantir ce logement suffisant. 
l'Etat s'abstiendra. 

* * * 

Le logement des services publics fait l'objet de vives 
critiques. Les bureaux devraient au moins répondre aux 
prescriptions en matière de sécurité. d'hygiène et d'embel 
lissement. 

.• * * 

Il est demandé à M. le Ministre de prendre des mesures 
contre les odeurs nauséabondes répandues par le Démet, 
notamment à Halen. 

M. le Ministre de: la Santé publique a fait le nécessaire 
en vue de prèvenir la pollution des eaux du Démet'. Des ré 
sultats définitifs ne pourront cependant pas être atteints 
avant trois ans. 

* * * 

Un membre attire l'attention sur l'état de délabrement 
des établissements pour jeunes délinquants. 11 demande 
une enquête sur la situation existante, notamment à Bruges 
et à Mol. 

* * * 
Un membre regrette le grand nombre d' «dludicntions en 

fin d'année. Une répartition judicieuse sur toute l'année 
serait préférable. 

* * * 

A Ia question d'un membre. M. le Ministre déclare que 
les travaux en vue de combattre l'amaigrissement de l'estran 
sont efficaces et que Jes dépenses afférentes sont justifiées. 

* * * 

On a évoqué: la question des intercommunales et des 
entreprises privées en ce qui concerne I'adjudication des 
travaux de voirie. 
Cette question sera réglée. M. le Ministre entend instau 

rer des conditions de concurrence normales. 

* * * 

Le contournement de la gare de l'Est à Anvers sera 
réalisé dans le cadre du Fonds des Routes. 

Amendements. 

M. Van den Daele défend son amendement ( Doc. 
4-XXII - 2). Il estime insuffisants les crédits prévus pour 
l'élargissement du canal Gand-Terneuzen. 

L'amendement est repoussé par 9 voix contre 3 et 1 
abstention. 

L'amendement du Gouvernement sur le même· objet 
(voir annexe] est adopté à l'unanimité. 

Les amendements du Gouvernement { doc. 4-XXII~3 et 
4-XXII-4) sont é9alement adoptés à l'unanimité. 
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Stemminqen. 

De begroting van buitenqewone ontvangsten en uitga 
ven voor het dienstjaar 1956, zoals ze werd geamendeerd, 
wordt aangenomen met 9 stemmen tegen 3. 

Dit verslag werd aangenomen met 12 stemmen en 1 ont 
houding. 

De Verslaggcucr. De V oorzitter, 

F. DETIEGK F. VAN BELLE. 

AMENDEMENTEN 

AANGENOMEN DOOR DE COMMISSIE. 

Art. 478-2 (van de tabel). 

(Bladzijde 37.) 

Centrum voor Landbouwkundige opzoekinqen te Gem 
bloers. 

Dit artikel aanvullen met wat volgt : 

« e) Wei-ken eri andere uitgaven. 

» Vastle9gin9skrediet . 
» Betelin qskrediet . 

» Vastle9,gingsk:rediet . 
>) Betalingskrediet . 

[r. 

Art. 499 ( van de tabel). 

[Bladzijde 41.) 

2.265.000 
2.265.000 ». 

Art. 488bis (nieuw}. 

( Bladzijde 39.) 

In de tabel ee:u artikel 488bis invoegen, dat luidt als 
volgt: 

« Art. 488bis. - Wereldtentoonstelling· van 1958. Tus 
senkomst vart de Staat in de inrichtinqslcosten dec vaste 
installaties voor 9emeenschappe/ijk vervoer in de Brusselse 
agglomeratie. 

fr. 48.500.000 
24.250.000 ». 

Werken tot verbetering van de havens en de zeescheep 
vaartweqen. Bouwen van kunstwerken, enz. 

Het bedrag der- nieuwe verplichtingen (kolom. 7> van 
« 76.000.000 frank» op « 156.000.000 frank » brenqen. 

(Vermeerdering : 80.000.000 [renk] 

Votes. 

Le budget des Recettes et des Dépenses extraordinaires 
. pour l'exercice 1956, tel qu'il a été amendé. a été adopté 
par 9 voix contre 3. 

Le présent rapport a été approuvé par 12 voix et 
abstention. 

Le Rapporteur. 

F. DETIEGE. 

Le Président, 

F. VAN BELLE. 

AMENDEMENTS 

ADOPTËS PAR LA COMMISSION. 

Art 478-2 ( du tableau). 

(Page 36.) 

Centre de Recherches agronomiques de l'Etat. à Gem 
bloux. 

Compléter cet article par ce qui suit : 

« e) Travaux et autres fournitures. 

» Crédit _d'engagement ' 
» Crédit de peiement ... 

fr. 2.265.000 
2.265.000 ». 

Art. '.188bis ( nouoeeu}, 

(Page 38.) 

Insérer au tableau un article 488bis hbellë comme suit : 

« Art. 488bis. - Exposition f ntecnetionele de 1958. 
Intervention de l'Etet: dans les frais d'nménuqement des 
installations fixes des irensport s en commun dans l' a99lo 
mération bruxelloise. 

» Crédit d'engagemertt 
» Crédit de paiement ... 

fr. 413.500.000 
24.250.000 ». 

Art. 499 ( du tableau}. 

(Page '10.) 

Travaux d'amélioration des ports et des voies de naviga 
tion maritime. Construction d'ouvrages d'art, etc ... 

Porter le montant des obligations nouvelles (colonne 7) 
de « 76.000.000 francs » à « 156.000.000 francs». 

( Augmentation : 80.000.000 [rencs.) 



4-XXII (1955-1956) N. 5 [ 10 ] 

Het betalingskrediet (kolom 11) van « 67.000.000 frank» 
op « 77.000.000 frank » brengen. 

(Vcrn1ccrdcring : 10.000.000 [rank.) 

De post 2 van het programma der werken (blndzljdc 101) wordt als 
volgt gewijzigd : 

Knneal Gent-Terneuzen. 

2. Verbreden van het kanaal tussen de Eendekootbruq en Terdonk : 

Tocqcstane nlcuwe verplichtingen 
Betalingskrediet .. . .. . . .. .. . . .. 

130.000.000 fr. 
·10.000.000 fr. 

Art. 501 ( van de tabel}. 

(Bladzijde 41). 

Aankoop van onroerende goederen te verwezenlijken 
door het Bestuur der Waterwegen voor het uitvoeren van 
werken en voor het industrialtseren der gronden langs de 
scheepvaartwegen, enz ... 

Het bedrag der nieuwe verplichtingen (kolom 7) en het 
betalingskrediet (kolom 11) van « 100.000.000 frank » op 
« 120.000.000 frank» brengen. 

( Vermeerderinq : 20.000.000 frank.) 

Art. 525. 

(Bladzijde 47.) 

Aandeel van het Ministerie van Openbare Werken en 
Wederopbouw in de uitgaven wegens ontwateringswerken 
uitgevoerd door de « Association intercommunale pour le 
dêmerqement des communes de la région de Liège» en door 
de gemeente Seraing. 

Het vastleggingskrediet en het betalingskrediet van : 

« J0.000.000 frank », 

op: 

« 48.500.000 frank », 

brengen. 

( Vemieerdering : 18.500.000 frank.) 

Porter le crédit de paiement (colonne 11) de « 67.000.000 
francs » à « 77.000.000 francs ». 

{ Augmentation : 10.000.000 [mncs.) 

Le poste 2 du programme des travaux (page 100) est modifié comme 
sult: 

Canal Gand-Terneuzen 

2. Elnrqisscment du canal entre le pont« Eendckoolbruq » et Terdonck : 

Obllqatlons nouvelles autorisées 
Crédit de paiement .. . . . . . .. . .. . . . .. . . .. .. . 

130.000.000 fr. 
40.000.000 fr. 

Art. 501 ( du tableau). 

(Page 40.) 

Acquisition de biens immeubles à réaliser par l'Adminis 
tration-des Voies Hydrauliques pour l'exécution de travaux 
et pour l'industrialisation des abords des voies naviga 
bles, etc ... 

Porter le montant des obligations nouvelles (colonne 7) 
et le crédit de paiement ( colonne 11) de « 100.000.000 
francs » à « 120.000.000 francs ». 

( Augmentation : 20.000.000 [roncs.} 

Art. 525. 

(Page 46.) 

Part du Ministère des Travaux Publics et de la Recon 
struction dans les dépenses à. résulter des travaux de 
dêmerqement exécutés par l'Association intercommunale 
pour le dëmerqement des communes de la région de Liège 
et par la commune de Seraing. 

Porter le crédit d'engagement et le crédit de paiement de: 

« 30.000.000 de fra.ncs », 

à: 

« 48.500.000 francs ». 

( Augmentations : 18.500.000 francs.) 
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BIJLAGE I. 

Advies van de Commissie voor de Landsverdedi 
ging aan de Commissie voor de Financiën 
omtrent de kredieten betreffende het Ministerie 
van Landsverdlqinq welke voorkomen in de 
begroting van buitengewone ontvangsten en 
uitgaven voor het dienstjaar 1956. 

De Commissie voor de Landsverdediging heeft in de begroting van 
bultcnqewone ontvangsten en uitgaven voor het dienstjaar 1956 de 
artikelen onderzocht, die betrekking hebben op de Landsverdediging. 
Zij heeft dienaangaande een uirecnzettinq gehoord van de heer Minister 
van Landsverdediging. Sommige Commissieleden hebben opheldering 
gevraagd nopens de aanwending van die kredieten. Nadat zij het ant 
woord van de heer Minister had qehoord, heeft de Coinmtssle voor de 
Lanclsverdedlng de kredieten met 9 tegen 8 stemmen aanqenomcn. 

De Secretaris, De Voorzitter, 

M. DESTENAY. L. JORIS. 

ANNEXE I. 

Avis donné par la Commission de la Défense 
Nationale à la Commission des Finances au 
sujet des crédits afférents au Ministère de la 
Défense Nationale figurant au budget des 
recettes et des dépenses extraordinaires pour 
l'exercice 1956. 

La Commission de la Défense Nationale de la Chambre a exanunë les 
articles du budget des recettes et des dépenses extraordinaires pour 
l'exercice 1956, afférents à la Défense nationale. Elle a entendu à ce 
sujet un exposé de M. le Ministre de la Défense nationale. Certains 
commissaires ont demandé des éclaircissements relatifs à l'unhsauon de 
ces crédits. Après avoir entendu la réponse de M. le Ministre, la Com 
mission de la Défense nationale a approuvé .Ies ci-édits par 9 voix 
contre 8 . 

. Le Secrétaire, Le .Président, 

M. DESTENAY. L. JORIS. 
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BIJLAGE II. 

Advies van de Commissie voor de Openbare 
Werken aan de Commissie voor de Financiën 
betreffende de kredieten voor het Ministerie 
van Openbare Werken en Wederopbouw die 
voorkomen in de begroting van buitengewone 
ontvangsten en uitgaven voor het dienstjaar 
1956. 

MëVROUWEN, MIJNE HrnEN, 

De Commissie voor de Openbare Werken kwam tweemaal bijeen, 
op woensdag 26 october, nl. in morgen" en namlddaqverqadermq, om 
het qcdcelte van het wetsontwerp houdende de begroting van buiten 
gewone ontvangsten en uitgaven voor het dienstjaar 1956 dat betrekking 
heeft op het Departement van Openbare Werken te bespreken. 
De Minister wijst op het succes van de Wegenlening en verklaart 

dat hij het Parlement op de hoogte zal houden van de activiteit van het 
Wegenfonds; hij zal de politiek van het Departement verdedigen en 
zijn uiteenzetting tot de hoofdpunten beperken. 
De uitqaven van de buitengewone begroting voor 1955 bedroegen 

6.571.000.000 frank. 
De uitgaven van de buitengewone begroting voor 1956 bedragen 

5.202.000.000 frank. 
Wanneer men er .de 25 milliard van het Wegenfonds aan toevoegt. 

bedraagt de begroting voor 1956 7.700.000.000 frank, zegge een totale 
verhoging met 1.129.000.000 frank. 

Weqenfonds. 

De Minister verklaart dat tijdens de eerste drie jaren een bijzondere 
inspanning zal worden gedaan. Al werd het programma over 't alge 
meen goed onthaald, maken sommlqcn nochtans voorbehoud. wat nor 
maal is, daar iedereen verlangt dat de weg tot stand komt waarin hij 
het meest belaag stelt. 
Voortaan zal men geen wegen meer beginnen zonder ze te voltooien. 

Het is beter sommige werken volledig af te maken dan een groot aantal 
wegen aan te vatten en ze onvoltooid te laten. 
Het programma van het Zelfstandig Wegenfonds voor !955 en 1956 

werd aan de commissieleden rondgedeeld. 
Het proqrarnma voor 1955 omvat : 

I. - Autosnelwegen. 

Autosnelweg Brussel-Antwerpen. 
Millioenen 
franken 

Geschiktmaken van het wegvak van Brussel naar de Dikke 
Linde onvattende : het aanleggen van middenrijbanen voor 
snelverkeer, die de bestaande wegen ongelijkvloers kruisen; 
de omleiding en het in tunnel brengen van de tramsporcn als 
ook het aanleggen van een verkeersplein voor rondgaand ver" 
keer voor de gewone wegen . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .. 

Autosnelweg Brussd"Óostendc. 

Aanleggen van overbruggingen voor het uitschakelen van 
de gevaarlijkste gelijkvloerse kruisingen .. . .. . . . . . .. . .. ... 
Wegvak van aansluiting met Brussel. te Groot-Bijgaarden, 

inbegrepen onderbruggîngen, grondwerken, verhardingen en 
omleiding van de buurtspoorweg : . 

II. - Wegen. 

1 ) Grote Ring van Brussel. 

- Modernisering van de ringlaan tussen de Telchmanbruq 
en de Melserplaats - herverdeling van het wegplatform en 
aanleg van gelijkvloerse kruispunten . . . . . . . . . . . . .. .... 
- Herinrichten van het vak Teicbmanbrug-Van Praetbruq, 

omvattende het aanleggen van kruisingen op verschillend 
niveau, namelijk ter plaatse van de Vilvoordelaan . . . . . . . .. 
- Herinrichten van de Van Praetlaan en de Vuurkruisen 

laan langsheen het Koninklijk Park van Laken ... 

2) Weg Tervuren-St-Iansberg. 

Normalisering tussen Groenendaal en St-Jansberg op 3 ver- 
keersstroken., . .. . . .. . . . .. . . . . .. . . .. . . . . . . .. . . .. . . . . .. . .. 

220,- 

25.- 

100.- 

40,- 

40.- 

30,- 

40.- 

ANNEXE II. 

Avis donné par la Commission des Travaux 
Publics à la Commission des Finances au sujet 
des crédits afférents au Ministère des Travaux 
Publics et de la Reconstruction, figurant au 
budqet des recettes et dépenses extraordinaires 
pour l'exercice 1956. 

MESDAMES, MESSIEURS, 

La Commission des Travaux Publics s'est réunie deux fois, le mer" 
credi 26 octobre, matin et après-midi, pour examiner la partie du pro 
jet de loi contenant le budget des recettes et dépenses extraordinaires, 
pour l'exercice 1956, relative au Département des Travaux Publics. 

Monsieur le Ministre, après avoir souligné le succès de l'Ernprunt 
des Routes, déclare qu'il tiendra Ie Parlement au courant de l'activité 
du Fonds des Routes; il défendra la politique du Département, en llrni 
tant son exposé aux points essentiels. 
Le budqet extraordinaire de 1955 prévoyait 6.571.000.000 de dé 

penses. 
Ll' budget extraordinaire de 1956 est de 5.202.000.000 de dépenses. 

Il y a lieu d'ajouter 2.5 milliards du Fonds des Routes. ce qui [ait 
ressortir le budget de 1956 à 7.700.000.000, d'où une augmentation 
totale de 1.129.000.000. 

Fonds des Routes. 

Monsieur le Ministre déclare qu'un effort spécial sera Fait pendant 
les trois premières années. Le programme dans son ensemble a été 
bien accueilli, mais des réserves sont toutefois faites par certains. cc 
qui est normal, car chacun a tendance à souhaiter la réalisation de la 
route qui l'intéresse plus particulièrement. 
A l'avenir, on ne commencera plus de routes sans les achever. ll est 

préférable de réaliser entlèrernent certains travaux plutôt que d'enta 
mer un grand nombre de routes et de les laisser à l'état d'ébauches. 
Le programme du Fonds autonome des routes pour 1955 et pour 

1956 a été distribué aux commissaires. 
Le proqrarnme de 1955 comprend: 

I. - Autoroutes. 

Autoroute Bruxelles-Anvers. 

Aménagement du tronçon du Gros-Tilleul â Bruxelles, 
comportant la construction de chaussées centrales à trafic 
rapide, ne croisant pas à niveau les voiries existantes, le 
détournement et la mise en tunnel des voies de tramways et 
l'établissement d'un carrefour giratoire pour les voiries ordi- 
naires . 

Autoroute Bruxelles-Ostende, 

Construction de passages supérieurs pour éliminer les croi 
sements à niveau les plus dangereux .. . . . . .. . . .. .. . . .. . .. 
Tronçon de raccordement à Bruxelles, il Grand-Biqard, y 
compris ponts inférieurs, terrassements, revêtements et dé- 
tournement du tramway vicinal . 

II. - Routes. 
l) Boulevard de Grande Ceinture à Bruxelles. 

Modernisation du boulevard, entre le Pont Teichman 
et la Place Meiscr - redistribution des voiries .et aména 
gement des carrefours à niveau . .. . .. .. . •.. . . . .. . . . . . .. 
- Aménagement du tronçon Pont 'Teichrnan-Pont Van 

Praet, comprenant l'exécution de carrefours à niveaux dif 
férents. notamment au droit de l'avenue de -Vilvorde ... 
- Aménagement des avenues Van Praet et des Croix du 

F~u. le long du Parc Royal de Laeken .. . . . . . . . . .. 

2) Route de Tervueren-Mont-St-Ïean. 

Entre Groenendael et Mont-Saint-Jean, normalisation à 
3 voies de circulation . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .. . . . . . .. 

Millions 
de francs. 

220.- 

25,- 

100.- 

40,- 

40,- 

30,.- 

40,- 
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3) Verschillende verbeëcr-lnqen aan de Rijkswegen. 

Voortzetting van het programma 1955, vau hei oud Wegen 
fonds 65,,- 

III. - Verschillende, 

Verrckcnlnqcu - tussenkomsten ~ aankoop van onroe- 
rende goederen , .....• ,., . 

Proqramrna voor 1956 : 

I. ~ Autosnelwegen. 

Autosnelweg Antwer-pen-Lulk-Aken, 

il) Aanlcqqcn van het vak Womrne-Iqem-Bouwel ( 19 km), 
inbegrepen ondcrbruqqlnqen, qrondwcrken, wegdek en meest 
dringende overbruggingen. 
Dit vak verzekert een gemakkelijke verbinding van Heren 

tals met Antwerpen ... . ,. ... ... . . . ,, • . .. .. . . . , .. . .. . . .. 

b) Aanleggen van het vak Bouwe-l-Geel ( 14 km), inbegre 
pen ondcrbruggingen, grondwerken, groudbedckkingen en de 
meest dringende overbruggingen. 
Dit vak verzekert een ge1nallcclijkc aansluitinq van de 

strook Geel-Mol met Antwerpen. . . . ,, . , .. . .. 

c} Aanleggen van het vak Rocourt-Pon tisse ( S km), inbe 
grepen onderbruggingen, qrondwerken, weqbekledtnq en meest 
dringende overbruggingen. 

Het betreft het eerste vak van de omleiding van Luik per 
autosnelweg . .. . .. . .. .. . 

rlJ Aanleggen van het vak Pontssse-Chcrattc (2 km), inbe 
grepen onderbruqqinqen, waarvan twee belangrijke over het 
Albcrtkanaal en over de Mails, de qrondwerken en de weq 
bekteding. 
Het is de overgang van de Maasvallci , . 

c) Aanleggen van het vak Cheratte-Melen (S km), inbe 
grepen onderbruqqinqen, belangrijke grondwerken, weqbekle 
ding en meest dringende overbruqqinqcn. 
Dit vak is met de twee voorqaande de vcrwezcnlijkinq van 

de omleiding van Luik per autosnelvieg. 

Totale raming : 350 millioen frank. - Eerste schijf 

Autosnelweg Rio!)' van Brussel. 

- Aanleggen van het vak Anderlecht, gelegen tussen de 
steenweg op Bergen en de steenweg op Ninove, met aanslui 
ting op de Mettewielaan ( 5,5 km), inbegrepen overbrug 
gingen, grondwerken, weqbekledmq er1 overbruggingen ... .. . 
- Aanleggen van het vak Z-ellik-Strombe<:k (6,5 km), 

gelegen tussen de autosnelwegen Brussel-Oostende, en Brussel 
Antwerpen. dat het domein van de eerstkomende wereldten 
toonstellinq van 1958 bedient. inbegrepen onderbruqqinqen, 
grondwerken, wegbekleding, overbruqqmqen en aanleg van 
een uitgebreid kruisinqscornplex .niet de autosnclwcq Brussel 
Antwerpen, omvattende l 6 bruggen en omleiding van de 
buurtspoorweg _ 

Autosnelweq Beussel-Lulk. 

Aanleggen van de ontclub~efin9 van rie Leuvense steen 
weg tussen Schaarbeek en Zaventem (16 km), inbegrepen 
onde:rbruggingen. waaronder een vtadukt te St-Stèvens, 
Woluwe, grondwerken, wegbekleding en overbrllggingeu. 

Totale raming : 200 mlllloen frank, - Eerste schijf ... 

Autosnelweg Grote Rmg van Antwerpen. 

Aanleqqen van het Noordervak van Womme:lgerrz lot 
Luchtbel (S km), inbegreperr ondc-rbmggingen waaronder een 
grote brug over het Albertkanaal, grondwerken, weqbekle 
cling en de meest dringende overbruqqinqen. 
Dit gedeelte autosnelweg ver-zekert met de bestaande ge• 

zegde militaire baan een volledige omlcidinq van Antwerpen 
en verbindt terzelfdertijd de haven met de autosnclweq Ant 
werpen-Luik-Aken. 

40.- 

600,- 

400,- 

250,- 

220,- 

250.- 

200,- 

190,- 

3!0.- 

100.- 

Totale raming : 200 milliocn frank, - Eerste schijf ... ... 100.- 

Totaal: 2.'100,- 

3) Améliorations diverses aux roules de l'Etat. 

Continuation du programme pour 1955, de Innclcn Fonds 
des Routes . 

Décomptes 
meubles . 

parts d'intervention - acquisition d'Im- 

Proqramme de 1956 

III. - Divers. 

I. - Autoroutes. 

Total: 

Autoroute An vcrs-Liêgc-Aix-In-Chapellc. 

a) Construction du tronçon Wornmclqern-Bouwcl ( 19 kin) 
y compris ponts Inférieurs, terrassements, revêtements et 
ponts supérieurs les plus urgents. 
Cc tronçon assure un raccordement aisé de Hérenthals 

avec Anvers .. . .. . .. . . .. .. . .. . . . . .. . . .. ... .. . .. . ... • .. 

b) Construction du tronçon Bouwel-Geel ( H km) y corn 
pris ponts inférieurs. terrassements, revêtements: et ponts 
supérieurs les plus urgents. 

Cc tronçon assure tin raccordement aisé de la réqion de 
Geel-Mol avec Anvers .. . .. ,. ...• 

c) Construction du tronçon Rocourt-Ponttsse (8 km), y 
compris ponts inférieurs, terrassements, revêtements et ponts 
supérieurs les plus urgents. · 
Il s'agit du premier tronçon de contournement de Liège 

par autoroute .. . • . . .. . . .. .. . ,. . . .. . .. .. . . .. 

d) Construction du tronçon Ponttsse-Chératte (2 km), y 
compris ponts inférieurs dont deux tres importants sur Ic 
canal Albert et sur la Meuse. les terrassements et les revê 
tements. 
C'est le tronçon de traversée de la vallée de la Meuse ... 

c) Construction du tronçon Chëratte-Melen (8 km}, y 
compris ponts inférieurs, grands terrassements. revêtements 
et 'ponts supérleurs les plus urgents. 

Ce tronçon réalise avec les deux précédents le contour 
ne-ment de Liège par autoroute. 

Estimation totale : 350 millions de francs. ~ Première 
tranche ··- . 

Autoroute- Ring de Bruxelles, 

- Construction du tronçon d'Andcrfecht situé entre la 
chaussée de Mons: et la chaussée de Ninove, avec raccor 
de-ment à l'avenue Mettewic (5.5 km}, y compris ponts mfè 
rieurs. terrassements. revêtements et ponts supérieurs .... ,. 
- Construction du tronçon Ze/lik-Strombeek (6,5 km), 

situé entre les autoroutes Bruxelles-Ostende et Bruxelles 
Anvers et desservant le domaine de la future Exposition 
Universelle de 1956, y compris ponts inférieurs, terrasse 
ments, revêtements, ponts supérieurs et aménagement d'un 
vaste complexe de croisement avec l'autoroute Bruxelles 
Anvers, comportant 16 ponts et détournement du tramway 
vicinal ... 

Autoroute Bruxelles, Liège. 

- Construction du tronçon de dédoublement de la chaus 
sée de: Louvai" entre Schaerbeek et Zaventem (6 km). y 
compris ponts inférieurs dont un viaduc à Woluwe-Saint 
Eti,'nne, terrassements, revêtements et ponts supérieurs, 
Estimation totale : 200 millions de francs. - Première 

tranche .. . 

Autoroute Grand Ring d'Anvers. 

65.- 

40.~ 

600,- 

400r 

250.- 

220.- 

250,- 

200,~- 

190,- 

390,- 

100,- 

Construction du tronçon Nord, de W onw,elgem au 
Luchtbel (8 km), y compris ponts inférieurs dont un grand 
pont sur le canal Albert, terrassements. revêtements et ponts 
supérieurs les plus: urqents. 
Ce tronçon d'autoroute assure. avec la route dite militaire 

existante, un contournement complet d'Anvers et relie en 
même temps le port à l'autoroute Anvers-Liège-Aix-la-Cha 
pelle. 
Estimation totale : 200 millions de francs. ~ Première 

tranche ,.. . .. .. . . .. .. . . .. . .. .. . . .. .. . .. . 100,- 

Total: 2.100,- 
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II. - Wegen. 

- l-lcrinrichting van de binnenrinqlaan ''"" Brussel. 
Nieuwe indeling van het wcgplatform . 

- Tunnel van de Lcutaalann. - Totale raming : 350 mil 
ltocn Frank. - Eerste schijf ... 

- B,tilenrir,g/aa11 o an Brussel, tussen de Kazerne van 
Etterbeek en de Mctserplants. - nieuwe Indclinq van het 
weg platform en aanleg van gelijkvloerse kruisingen . 

- Ontdubbeling van de -rijbann van de weg n' Ibis 
Brussel-Antwerpen tussen de Driiptkkel en Meise. inbegrepen 
de doortochten op verschillen cl niveau . 

- Ontdubbcliuq var, de ,vcg op Wauer tussen het kruis 
punt « De Jacht» te Etterbeek en Jezus-Eik, inbegrepen een 
nieuwe ,vcg tussen de kazerne te Etterbeek en de Vorst- 
laan . 

100,- 

225,- 

30,- 

55.- 

65,- 

- Weg St-Innsbertj-Tervuren, - Nieuwe brug te Groe- 
ncndaal . .. ... . . . ... .. . .. . . .. .. . ... ... . .. ... ... . ..... 

- Modernisering van de l(w op Ninove: van <1f Dilbeek 
tot Ninove. - Onteigeningen . 

- Herinrichting van de steenweg op Ter Hulpen vanaf de 
Dcllcurlaan tot de F. O. Roosevcltlaan 

Nieuw wegdek Briujmanaleen . . . . . . . .. 

Herinrichten van de Groendree] te Brussel, omvattende 
het mrnleggen van twee afzonderlijke rijbanen . . . . . . . . . . .. 

- Doortochten van de aanleg van de Ring v,111 Leuven 
vanaf de Tervuurse poort tot de Caesarsberq, inbegrepen ener 
zijds de kruising op verschillend niveau met de weg naar 
Brussel, en anderdeels tussen de Tiense poort en het Station- 
plein . 

- Kortrijk-Menen. 

Annleggen van een nieuwe verharding tussen de Menen-' 
poort, te- Kortrijk en de ingang van de stad Menen. - De 
buurtspoorweg moet verdwijnen. Er zijn weinig onteigenin- 
gen vereist . . . . . . . . . . . . . .. . . . . . . . . . .. . . . . . . . . . . . . . . . . . .. 

-~ Traverse in Aalst. 

De werken zullen bestaan in een doorbraak waarbij de 
spoorweg en de Dender door een enkele vaste brug zullen 
worden overbrugd. Die doorbraak zal drie rijstroken hebben. 
Die rechttrekking begint aan de teen van de oprit der huidige 
bruq over de spoorbruq en eindigt aan de bestaande laan, 
een weinig vóór het kruispunt de Haring, na de doortocht 
van het park ··- . 

- Weg 11' 1, ingang t•an Antwerpen. 

De werken omvatten het gcschiktmaken van een nieuwe 
penetratieweq · naar Antwerpen met plaatselijke geschikt 
makingen in de Llitbreldinqstraat, alsmede het qeschiktrnaken 
van de kruispunten « de Harmonie» en de « Dreihoek "· - 
Met die werken gaan zekere moeilijkheden gepaard in ver 
band met de overn.ime der wegen . . . . . . . . . . .. 

- Traverse in Mechelen. 

De werken bestaan in het vervangen van het huidig traject 
door een nieuw traject dat met een brug over de spoorweg 
van Dendermonde loopt, alsmede over het Dijlekanaal waar 
een vaste brug zal worden qebouwd in de nabijheid van het 
station te Mechelen. Van aan het station naar de Mechelse 
laan is de oplossing afhankelijk gesteld van de stedebouw 
kundige aanleg die nog steeds ter studie ligt 

Totale raming : 50 mi!lioen frank. 

- St-Truiden-Heers. 

Eerste schijf 

Modernisering van het laatste, niet aangepast, vak van de 
verbinding Brussel-Luik, lengte 7 km. 
De werken zullen bestaan in het aanleggen van een 9 m 

brede verharding met rijwielpaden. ln het huidig 7 m breed 
vak van beton zal een 2 m brede- betonnen z ljstrook worden 
aangelegd. Er zou spoed dienen qemaakt met het doen ver 
dwijnen van de buurtspoorweq , wat reeds sedert drie jaar 
beloofd is . . . .. . . .. . .. . -·· . 

30.- 

50,- 

30.- 

10.- 

20,-- 

35,- 

60.- 

20,- 

5,- 

20,- 

30,- 

Il. RoÙtes. 

- Aménagement de la pc/il(- cei11t11rc de Bruxelles, 
nouvelle distribution de la voirie ... 

- Tunnel de l'avenue Louise. - Estimation totale, 
350 mllllons de francs. - Première tranche . 

- Grande ceinture rie Bruxelles entre les Casernes d'Et 
terbcck et la Place Metser. - Nouvelle distribution de la 
voirie d'améuaqcmcnt des carrefours à niveau 

- Dédoublement des chaussées de la route n" Ibis Br11- 
xelles-Anoers entre Drijpikkel et Meise, y compris les pas, 
sag,•s il niveaux différents . 

- Dédoublement de la chaussée de Wavre entre Je car, 
refour de la. Chasse à Etterbeek et Notre-Dame-au-Bois, y 
compris une route nouvelle entre les Casernes à Etterbeek 
et k· boulevard du Souverain . .. . ._ . 

- Route Morit-Saint-Jca;,.Tcrl'tlcœn. - Nouveau pont ~ 
Groenendael . . . . . . .. . . . . . . . . . . . .. . . . . .. . . . . . . . . . . .. 

- Modernisation de la Ro!!fc de Nir1011c entre Dilbeek 
et Ninove. - Expropriations ... 

-- Aménilgtment de la Chaussée de La Hulpe depuis 
l'avenue Dilleur jusqu'à l'avenue F. D. Roosevelt ... 

Nouveau rcvëtcmeut 1wcnuc Bruqmenn . 

Amênagement de l'A//éc Verle ù Bruxelles compre 
nant l'établissement de deux chaussées séparées ... 

- Continuation du Ring dt' Louvain entre la porte de 
Tervuercn jusqu'au Mont César, y compris le passage (\ 
niveaux di Hérents à la route de Bruxelles, et. cl" autre part, 
entre la porte de Tirlemont et la place de la Gan, . 

- Courfrai-Mcnifl. 

Construction d'un nouveau revêtement entre la Porte de 
Menin à Courtrai et l'entrée de Ia ville de Menin. - Le. 
vicinal doit disparaitre. Peu d'expropriations sont nécessaires. 

-· Traverse ,/'Alost. 

· Les travaux consisteront dans une percée franchissant le 
chemin de fer et la rivière Dendre par un pont fixe unique. 
La percée aura trois voies de circulation. Cette rectification 
part au pied de la rampe d11 pont actuel sur Le chemin de 
fer et aboutit au boulevard actuel un peu avant le carrefour 
du Haring après avoir traverse- le Parc..; . . 

- Roule n• 1. entrée d".Anvers. 

Les travaux comprennent I'aménaqement d'une nouvelle 
artère de pénétration à Anvers avec aménagements locaux 
dans la Uitbreidingstraat, de même que l'aménagement des 
carrefours d.-: l'Harrnonie et du Drerhoek. - Ces travaux 
soulèvent certaines difficultés au sujet de la reprise des 
voiries . 

- Treverse de Malines. 

Les travaux consistent dans. le: remplacement de l'itinéraire 
actuel par. un itinéraire nouveau franchissant Ic chemin de 
fer de Terrnonde par un pont, de même que le canal de la 
Dyle par un pont fixé à proximité de la qare de Malines. 
A partir de la qare vers le boulevard de Malines, la solu 
tion dépend de l'aménagement urbanistique toujours à l'étude. 

Estimation totale : 50 millions de francs. 
tranche -· . 

- Seint-Tcond-Heers. 

10O.- 

225,- 

30,- 

55,-- 

65,- 

30,- 

50,- 

30, 

to..; 

20,- 

35,- 

60,- 

20,- 

5.- 

Première 

Modernisation du dernier tronçon non aménagé de la liai 
son Bruxellcs-Lièqe - longueur 7 km. 
Les travaux consisteront dans la construction d'un revê 

tement de 9 m de largeur avec pistes cyclables. Dans Ic 
tronçon actuel en béton de 7 m de largeur, oo établirait en 
bordure un élarqissement en béton de 2 m de largeur. La 
disparition du tram vicinal promise depuis trois ans devrait 
être activée . . . . . . . . . . . . . .. .. . . . . .. . . . . . .. . . . . . . . . 

20,-- 

30,- 
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- Geucain-Dcccnik. 1 - Gaurairz-7'ournai. 

Voltooiing en gcs<:hiktrnaking v,111 de ingang te Doornik. 
De buurtspoorweg verdwijnt. ~ Thans wordt met de N.M.B.S. 
een overeenkomst getroffen voor het opheffen Vi:111 de over- 
W('(] te Doornik-Cumpnqnc .. . .. . . . 

-· Bru11 ts: Arqucnncs. 

De noodbruq moet worden vervnnqen door een kunstwerk 
mi.'t qrotcrc afmetingen dan vóór de oorlog. - Werk dat 
moet samengaan met een zekere verbetering van de waterweg 

.. , Nieuwe doorbraak te Cluulcrot. 

Het 9ddt hier hl.'t aanleggen van een nieuw baanvak te 
Charleroi tussen de brug qeuanmd (< pont du Viaduc » en de 
Samber. E,· is een overeenkomst ge-sloten met de stad Char 
leroi die de kredieten voor de onteigeningen voorschiet; die 
ontr-iqenlnqcn zijn aan de gang. 

Totale raming : 120 milliocn frank. - Eerste schijf . 

- Diai-Belqmde-Numcn, 

De uitvoering van de eerste phase is voorzien in 1955. 
De werken moeten natuurltjk in 1956 en l 957 worden 

\'oortgczet. 
Tweede phase . .. . . . .. . .. . .. . ... 

- Namen /1.!forche. ~ Tweede phase. 
Het is nodig de qeschlktmaklnq vau weg 4 voorbij 

Namen voort te zetten en zekere zeer lastige traverses, zoals 
clic in Assesse. Natoye, enz. op te heffen. 
Een rijbaan van 10.50 m met stationcerzones en rijwiel 

paden moet worden aanqeleqd. 
Onder de hoofdwegen is het deze weg die, samen met de 

weg van Ninove, het hngst op modernisering heeft moeten 
wachten. 

Totale raming 100 millioen frank. - Eerste schijf . .. .. . 

1 - Arzs-Luik. 

Zelfde werk aan de ingang van Luik als dat verwezenlijkt 
tussen Luik en Fléron, met opheffing van de tramsporen, 
Een overeenkomst bepaalt de tegemoetkoming van de Staat 
en de combinatie van de werken tot verbetering van de weg 
en tot wij~iging van het tractiesysteem van de Société des 
Tramways Lléqeois. • 

Het is dus nodig die qeschiktmaklnqen te ordenen en het 
gevraagd krediet te voorzien. 

Totale raming : 30 millioen frank - Eerste schijf . 

- Heist-Knokke. 

Herstellen van de verharding van de Koninklijke weg 
t,· Duin bergen. Er zijn ge.-n onteigeningen vereist. . ..... 

-~ Omleiding te Ttclt. 

Op de marktdagen niet te gebruiken traverse die overigens 
steeds moeilijk is en onmogelijk kan worden verbreed (uit 
gang naar Gent toe !) Een omleiding met drte of vier ver 
kecrsstroken is sedert lang voorzien. .. . . ..... 

~ AaUer-fo.1aldegem. 

Nauwe bestratinq van keien van groot formaat; die ,veg 
:ill in de toekomst moeten worden vervangen door een 
r-xprcssweq. die thans door de dienst der Autosnelwegen 
bestudeerd wordt. Intussen moet de bestaande weg worden 
verbeterd. Het plan van de onteigeningen is bij koninklijk 
besluit goedgekeurd. 

Totale raming : 30 millioen frank. ~ Eerste schijf: 

- Traverse in Sint-Amandsbecg. (Weg H.) 

'Traverse van zeer verschillende breedte, over het alge 
meen te nauw en met daarenboven CE.'n zeer gevaarlijke 
bocht. De belemmering is nog verergerd door de stads- en 
buurttrarns. 

Als werken wordt overwogen, de omleiding langs de Vic 
tor B::-aeckmanlaan (buiten gebruik gestelde spoorweg met 
brede ondergrond), die nabij de viaduct van de spoorweg 
met d~ huidige weq door een doorbraak van ± 500 m zal 
worden verbonden --- . 

12,- 

15,- 

50,- 

25,- 

25.- 

15,- 

20.- 

12.- 

20,- 

8,- 

Achèvement de I'arncnaqemcnt ù l'entrée de Tournzu. Le 
vicinal disparait. - Un arrangement est. en voie de conclu 
sion avec la S. N. C. B. pour supprimer le passage à niveau 
de Tournai-Campagne . .. .. . .. . ... .. . .. .. . . .. .. . .. . 

Pon: c/'Acqucwies. 

Le pont provisoire doit être reconstruit dans des condi 
tions plus amples qu'avant la guE.-rre. - Travail ù combiner 
avec une certaine amélioration de la voie navigable . 

- Nouvelle percée ,i Cimrlcroi. 

II s'agit de l'établissement d'un nouveau tronçons de boule 
vard à Charlerol, entre le pont du Viaduc et la Sambre. Des 
arranqemeuts ont été pris avec la ville de Charleroi qui 
avance les crédits pour- expropriattous, lesquelles sont en 
cours. 

Estimation totale : 
tranche . 

Estimation totale : 
tranche . 

120 millions de francs. 

100 millions de francs. 

Estimation totale : 30 millions de francs. 
tranche . 

Première 

- Didi-Bclqmde-Nnmur. 

La première phase est prévue en 1955. 
Les travaux doivent évidemment être continués c11 1956 

et 1957. 
Deuxième phase ... 

- Nnmur-Mnrchc. 

12,- 

15,- 

50,- 

25.- 

Il importe de continuer l'aménagement de la route 4 au 
delà de Namur et de supprlmer certaiues 'traverses très dif 
ficiles, telles que Assesse, Natoye. etc ... 
Il faut établir une chaussée de 10.50 m avec zones de sta 

tionnement et pistes cyclables. 
C'est. avec la route de Ninove. celle des axiales dont la 

modernisation est te plus en retard. 

Première 

- A~s-Liège. 
Mê-me travail à l'entrée de Llëqe que celui réalisé: entre 

Llèqc et Fléron, avec suppression des voies de tramways. 
Une convention prévoit lintervention de l'Etat et la com 
binaison des travaux d'amélioration de voirie et de trans 
formation de traction de la Société des Tramways Liégeois. 

Il est donc nécessaire d'ordonner ces aménaqements et de 
prévoir le crédit demandé. 
Estimation totale , 30 millions de francs. - Première 

tranche . 

- .Heist-K11ok/.:c. 

Rëfecticn du revêtement de Ia route Royale à Duinber 
gen. Aucune' expropriation n' E.-St nécessaire .. . . .. .. . .. . .. . 

- Corrtoumement de Tielt. 

Traverse impraticable par jours de marché. fort difficile 
en tout temps. impossible d'élar qlr (sortie vers Gand!). Un 
contournement ayant trois ou quatre voies de circulation 
est prévu depuis fort longtemps ... .. . ... ... .. .... 

- Aalter-Maldegem. 

Revêtement étroit en pavés gros écha1itiÜon. cette route 
devra u11 jour être remplacée par une route. express, à 
l'étude au service des autoroutes. Entretemps, la route exis 
tante· est à améliorer. Le plan des expropriations est ap- 
prouvé par arrêté royal. · 

25,--- 

15,- 

12,- 

Première 
20.- 

- T,aversL' Mont-Seini-Amarul. (Route 14.) 

Traverse de largeur très variable, généralement trop 
étroite et présentant dailleurs une courbe fort dan[Jereuse. 
L'encombrement est encore accru par la présence des trams 
de ville et vicinaux. 

Les travaux envisagent le détournement par l'avenue Vic 
tor Braeckman (ancien chemin de Ier désaffecté à large 
assiette) . se raccordant près du viaduc du chemin de fer à 
la route actuelle par une percée de ± 500 111. •• • 
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Ocstnkkcr-Lochri sti. 

Is ren voortzcttlnq van het vocrnaande. 
Aanlcqqcn van ecu moderne verhar dtnq van 9 m. breedte 

[ccmcutbcton) met 2 rijwielpaden. (De Buurttrruu naar 
Lochristi zal worden vcrvanqcn door een autobusdienst). 
D,, o,1teigrningspk1n11cu zijn bij koninklijk besluit gocdgc 
kcurd. 

-- Owlddùrg te Diest. 

20,-- 

De traverse in Diest ( W\.'Ul'll uaur Brri1t\)l\fl en Tesson 
dcrlo) is zeer moeilijk: op de noord-oostcrvcstinqen is een 
omlcgÇJing voorzien cl i,· de bestaande boulevards ml ver 
lengen . 

- Aarschot-Diest. 

Weg met te nauwe verharding die zich in slechte staat 
bevindt; overgenomen van de provincie Brabant. 
Modernisering volgens de normen van het primair net II: 

7 m rijbaan + 2 rlj wielpaden. 

Totale raming : '10 rnll lioen frank. - Eerste schijf . 

- Omgc,,ùrs, v1111 de brug « Pont Pliilippc,,illc », te Charleroi. 

Het is nodig, de gcschiktmaking van de tocqanqcn tot de 
nieuwe brug te voltooien en inzonderhe rd van het vak, be 
grepen tussen die brug en de overweg waarvan de ophoffinq 
op de begroting van 1955 is voorzien. De ontetqcntnqen 
zijn qedaun. .. . . .. .. . . . . . .. . . 

- W C/f « roule d" Coflflc-cz »-Na1tclrirt. 

De weg qenaámd « route du Condroz s- moet worden door 
qetrokken tot aan de vertakking van 4 Bras. te Nandrin ... 

- Nnmcn-Chnderoi. 

Het is nodig, het tr,lject Namen-Charleroi geschikt te 
maken in afwachting van het aanleqqen van de autosnel 
weg van Wallonië. Dit vak is een werkelijke leemte in de 
weg gen.iamd « route du Sillon Wallon». 

Totale raming : 6ü m illiocn frank. - Eerste schijf ... 

-- Nomen-Dinent, 

Het ganse traject moet worden qeschiktqe maakt. 
Het beantwoordt niet langer aan de behoeften van het 
vooral tijdens het toeristisch seizoen ieer belangrijk verkeer. 

Totale raming : 50 rnilliocn frank. - Eerste schii] . 

Ill. - Bijkomende ttitgavcn voor· ondernemingen in uit- 
voering. 

IV. - Deel van tussenkomst N.M.B.S. en N.M.8.8.S. 
C"n:. ... . .. 

V. - Verschetdcne e-n on voorziene ,dtgaven 

25.- 

10.- 

25.- 

13,- 

60,- 

25.- 

!00,- 

50.- 

50.- 

Totaal : l.325. 

ln 1955 zullen dus nog wegenwerken ten belope van 600 millioen 
aanbesteed worden en zullen de overblijvende kredieten van het vorige 
wegenfonds uitgeput worden. 
Een buitengewone voorrang werd toegekend aan de autosnelweg 

Antwerpen-Luik. ln 1958 zal deze sne lweq tot Luik voltooid zijn en 
in 1959 tot aan de Duitse grens. 

ln dit verband sprak de Minister cr zijn verwondering over uit dat 
in sommige Luikse kringen het gerucht wordt verspreid dat de afwr-rklnq 
van het vak Luik-Duitse grens tot veel later uitgesteld werd: dat is 
onjuist, zoals de heer Mini.ster herha~[ddijk verklaard heeft : net 
hogerbedocld vak zal dadelijk :1a het andere afgewerkt worden om 
uiterlijk eincle 1959 voor het verkeer te worden openqesteld. 

Een eerste vak van de autosnelweg Brussel-Namen zal te gep;isten 
tijde aanbesteed worden om in 1953 tot voorbij Ovcr ijsc en vVavi:-r 
te reiken. 
Toekomend jaar, in April. zal Brussel-Oostende op één strook vol 

tooid zijn e11 twee maanden later op twee stroken. 
Op 15 jaar zal 65 % van het prograrnma der autosnelwegen afgewerkt 

zijn. In dit verband werd er aan herinnerd dat de 30 milliard, die voor 
het Zelfstandig Wegenfonds voorz ien zijn, als volgt zullen verdeeld 
worden : 

- 18 milliard, d.i. 60 % zijn bestemd voor het aanleggen van 
autosnelwegen; 

- Oostnkker-Lochrtsti. 

Fait suite au précédent. 
Etablissement d'un rrvètcmcut moderne de 9 111 de largeur 

(béton de ciment) avec deux pistes cyclables. (Le tram 
vicinal vers Lochristi sera remplacé par un service d'auto 
bus). Les plans d'expropriation sont approuvés par arrëté 
royal . .. .. . 

- Confo11memc·nt d,, Dù:st. 

La traverse de Diest (routes vers Beringen et Tessen 
derlo) est fort malaisée; un contournement en continuation 
des boulevards existants est prévu sur les remparts Nord- 
Est : . 

Route dont k rcvètcment est trop étroit et en 
état; reprise de la province du Brabant. 

Moclc:roisation suivant les normes du primaire' II. 
7 Ill de chaussée + deux pistes cyclables. 
Estimation totale : 40 millions de francs. 

tranche .. 

ristiquc. 
Estinwtion totale : 50 millions de francs. 

tranche . 

III. - Dépenses supplémentaires se rattachant à des en- 
trepriscs en cours . 

IV. 

V. 

Part d'inrcrvention S.N.C.B .. S.N.C.V .. etc ... 

Divers et imprévus 

20,- 

25,-- 

-· Aacsc:lmt-Dic·.st. 

mauvais 

Première 
10.- 

-- Abords c/11 Pont Philipper,i/le iÎ Charleroi. 

Il importe dachcvcr J'nméuaqcuu-nt des abords du nou 
veau pont d notamment la section comprise entre ce pont 
et Ic passage à niveau dont la suppression est prévue au 
budget de 1955. Les expropriations sont faites . 

- Route c/11 Coruuvrz-Nnndcin. 

La route du Condroz doit être poursuivre jusqu'à l'em- 
branchement des Quatre-Bras de Nandrin .. . . . 

- Nnmur-Chnclcroi. 

Il importe d'aménager litinérairc Namur-Charleroi en at 
tendant lexécution de l'autoroute de W'allorue. Cette sec 
tion constitue un véritable hiatus clans la route du Sillon 
Wallon. 
Estmanou totale : 60 millions de francs. - Première 

tranchr- 

25,- 

13,- 

20,- 

Tout l'itinéraire doit être aménaqé. Il ne répond plus aux 
besoins du trafic très important. notamment en saison tou- 

Première 
25,- 

100,- 

50,- 

fi i; l 
· En 1955, on mettra ponc encore en adjudication pour 600 millions 
de travaux routiers et épuisera les crédits restants de l'ancien fonds 
des routes. 
Une priorité extraordinaire est accordée à l'autoroute Anvers-Liège. 

Cette autoroute atteindra Liège en 1958 et Ia frontière allemande 
en 1~59. 
A cet égard, Monsieur Ic Ministre exprime son étonnement que dans 

certains milieux liégeois on fasse courir le bruit que l'achèvement du 
tronçon Lîèqe-fronttêre allemande soit remis à beaucoup pus tard; il 
n'en est rien, ainsi que l'a déclaré Monsieur le Ministre à maintes 
reprises : le tronçon précité sera achevé immédiatement après les autres, 
de manière ,, pouvoir être ouvert à la circulation vers la fin de 1959 
au plus tard. 
Un premier tronçon de l'autoroute Bruxelles-Namur sera mis en 

adjudicarion en temps voulu pour dépasser Overysse et Wavre en 1958. 

L'année prochaine, en avril. l'achèvement de Bruxelles-Ostende sera 
fait sm une bande et deux rnöis pins tard, sur deux bandes. 
En IS ans, 65 % du programme des autoroutes sera réalisé. li est 

rappelé, à ce sujet, que les 30 milliards prévus pour alimenter le Fonds 
autonome des Routes, seront répartis comme suit 

50, 

TotaI: 1.325,- 

~ 18 milliards, soit 60 %. seront affectés à la construction d'auto 
routes; 
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- 7 milliard. cl. i. 23 %, zullen dienen voor dl' modernisatie vnn de 
pri maire netten I en II eu van het secundaire net der Rljksbanen: 

- 5 milliard, d.i. 17 'fu, zullen gebruikt worden voor de aanpusstnq 
en de modernisatie van de door de Staat ovcrçcnomcn provinciale en 
ucmcentclijkc wegen van algemeen belang. 

Bovendien zullen de gemcL•ntcn. zoals vroeger, verder suhsirile s beko 
men voor de verbetering van hun gewone- wegen en van de wegen met 
groot verkeer die niet door de Staat overgenomen worden, dit naar 
rato van clrca een half milliard per jaar. 

Waterwegen. 

De Minister merkt op dat onder artikel 497, 16 milllocn nieuwe 
vcrpllchtlnqen voorzien worden om de ontzanding van het strand tegen 
te gaan. 
Overgaand naar artikel 498 betoogt hij dat sinds enkele jaren een 

programma in uitvoering is om de waterwegen bevaarbaar te maken 
voor schepen van 1350 ton. Bi; dit proqramrna is gans het land, zowel 
de Vlaamse als de Waalse streek, betrokken en de Regering wil het 
zo spoedig mogelijk afwerken. Dit programma sluit aan bij dit der 
Europese werken (Conferentie van Parijs). · 
De Regering zoekt een systeem 0111 deze werken in een minimum van 

tijd renderend te maken. 
De Minister voorziet voor deze diverse werken 

- 7 milliards. solt 23 %. serviront à ln mcdcrnlsattcn des réseaux 
primaires I et Il et du réseau secondaire des routes d'Etat. 

~ 5 milliards, soit 17 %, seront employés il l'aménagement et à la 
modernisatton des routes provinciales et communales dlntérêt général 
reprises par l'Etat, 

En outre, les subsides continueront ù ëtrr- accordés aux communes. 
ClWlllH.· par le passé. pour l'amélioration de leurs voiries ordtnatrcs et de 
grande communication non reprises par l'Etat, à ratsen d'environ un 
demi milliard par an. 

Voies hydrauliques. 

Monsieur le Ministre spécifie qu'à l'article 497, il est prévu 16 mil 
lions de frais d'cnqaqemcnts nouveaux pour parer au cièmaiqrlssemeut 
de l'estran. 
En passant à l'article 498, il fait remarquer que depuis quelques 

années un programme de mise au gabarit de 1350 t est en exécution. Ce 
programme intéresse tout le pays, tant la partie flamande que la partie 
wallonne, et Ic Gouvernement entend le réaliser Ic plus rapidement 
possible. Cc programme s'intègre dans celui des travaux européens 
(Conférence de Paris). 

Le Gouvernement étudie un système permettant de rendre ces travaux 
rentables en Uil minimum de temps. 

Le Ministre prévoit pour ces différents travaux : 

I ") Charlcrot-Brusscl : ... ... 541 mlllioen nieuwe verplichtingen; 1 °) Charleroi Bruxelles : ... 541 millions d'obliqattons nouvelles: 
2") Ringvaart te Gent : 198 milliocn » » 2") Canal circulaire de Gand: 198 millions :-> ,, 
3"') Kanaal Nimy-Blaton : 24 milliocn » ):',. 3°) Canal Nimy-Blaton : . ~. . .. 24 millions » )) 

4") Maas : 105 millioen ~', » 4°) Meuse : 105 millions » » 
5") Samber : ... 138 millioen » » 5°) Sambre : ... 138 millions » )) 

Tot nog, toe werden voor de verwezenlijkinq vau de 1350 tormemaat 
werken ten belope van 5 milliard uitqevoerd, die niet renderend zijn 
vóór hun beëindiging. 
Een bedrag van I milliard wordt in 1956 uitgegeven. maar na 1956 

blijken nog voor nagenoeg 7,5 milliard werken uit te voeren. wat 
onmogelijk in een kort tijdsbestek kan gebeuren. Niettemin moet aan 
de verwezenlijking worden voortgewerkt, want de rentabiliteit neemt 
toe naarmate di' werken vorderen; bij een wet moet een datum worden 
vastqesteld voor elke der voltooiinqsfasen van het programma in zijn 
geheel. 

Jusqu'à ce jour. pour réaliser les 1350 t on a immobilisé 5 nulllards 
de travaux 11011 rentables avant leur achèvement. 

Llne somme de I milliard sera dépensée en 1956, mais après 1956. 
il subsistera encore pour près de 7.5 milliards de travaux à exécuter. 
ce: qui est impossible de réaliser dans un délai très rapproché, mais 
il y a lieu d'en poursuivre la réalisation pour assurer une rentabilité 
croissant avec la réalisation des travaux; une date doit être fixée dans 
une loi pour chacune des phases d'achèvement du programme dans son 
entièreté. 

Stop van Ternaaien. Bouchon de Lanaye. 

Nieuwe verplichtingen voor een bedrag van 225 nullioen zijn in 
artikel 498 opgenomen. 
Het werk zal worden aanbesteed zodra met Nederland een overeen 

komst is bereikt: de totale uitgave wordt geraamd op 270 millioen. 
Dienaangaande drukt de Minister noqrnaals zijn verwondertnq uit 

over het feit. dat bepaalde Luikse kringen te zijnen opzichten kritiek 
hehbcn uitgc-brncht. terwijl toch het probleem van de stop van Ter 
naaien de door Luik zo lang verwachte en zo dikwijls geëiste oplossing 
krijgt, en de verwezenlijking van dat belangrijke objectief in haar eind 
fase is getreden. 
Op artikel 498 van de begroting wordt verder 187 millioen uitgetrok 

ken voor vcrbcterlnq van andere waterwegen. o. m. voor het recht 
trekken van de bochten van Pottes, wat de eerste etappe is om de 
Bovenschdde, bevaarbaar te maken voor schepen van 1350 ton. 

Dl' Minister verklaart dat het probleem van de Ourme in studie is. 

Artikel ·199 heeft betrekking op de werken tot verbctertnq van de 
havens en de zecscheepvaartweqen, en behelst o. m. : 

---- voor de haven van ZeebruggE:" : nieuwe verplichtingen tot een 
beloop van 8 millioen. 
- in verband met het kanaal Gent-Terneuzen is een belegging van 

50 millioen nodig voor de verbreding met lO meter, welke verbreding 
noodzakelijk is voor de wederopbouw van de kaaimuren te Zelzate. 

Onder artikel 524 is 50 millioen uitgetrokken voor de tweede fase van 
het aanleggen van een vijfde havcndok te Antwerpen. 
Onder artikel 550 komt 5 millloen voor met het oog op de uitgaven 

voortvloeiend uit schade, door oorloqsfeiten aan de kust berokkend. 
Artikel 551 handelt over de schade, door oorlogsfeitcu berokkend 

aan de binnenscheepvaartwegen en de afvoerwaterweqen. 
Artikel 552 houdt verband met de uitgaven voortvloeiend uit schade, 

door oorlogsfeiten berokkend aan de havens en de zeescheepvaart 
wegen, met inbegrip van de in concessie gegeven of autonome havens 
en scheepvaartwegen. Raming : 28 millioen, . 
Artikel 553 betreft de uitgaven voortvloeiend uit schade. door oor 

logsfeiten berokkend aan de havens en waterwegen, die afhangen van 
de onderschikte openbare besturen en gelijkaardige instellingen, met 
uitzondering van de in concessie gegeven of autonome havens en water 
wegen ( met het recht aan de betrokken organismen voorschotten te 
storten). Raming : 1.3 millioen. 

225 millions d'obligations nouvelles sont prévues à l'article 498. 

Le travail sera mis en adjudication aussitôt l'accord réalisé avec 
la Hollande; la dépense totale est estimée à 270 millions. 
A cc sujet, Monsieur le Ministre marque à nouveau son étonnement 

que des milieux liégeois aient formulé des critiques [t son égard. alors 
que la solution du problème du bouchon de Lanaye, tant attendue et 
tant réclamée par Liège. est obtenue N que la réalisation de cet im 
portant objectif entre dans sa phase finale. 

A l'article 498 du budget. sont ègalement prévus 187 mllhons pour 
l'amélioration dautrcs voies navigables, notamment pour la rectification 
des courbes de Pottes. ce qui est la première phase pour rendre le 
haut Escaut navigable pour des bateaux de 1350 tonnes, 

Monsieur Ic Ministre signale que te problème de la Dunne est à 
l'étude, 

L" article 499 concerne les travaux d'amélioration de s ports et des 
voies de navigation maritime et prévoit notamment : 

pour le port de Zeebrugge : 8 millions de nouvcfles obligations; 

pour le canal Gand-Terneuzen un investissement de 50 millions 
est nécessaire pour I'élarqissement de lO mètres, élargissement nécessité 
pour la reconstruction des murs de quai à Zelzate. 

r; article 524 prévoit 50 millions pour la 2' phase de la construction 
d'une 5'' darse à Anvers. 
L" article 550 prévoit 5 millions pour les dépenses résultant des 

dommages causés par la gue-rre à la côte. 
L'article 551 traite des dommages causés par la querre am: voies 

de navigation intérieure et d'écoulement. 
L'article 552 traitant des dépenses résultant des dommages causés 

par la guerre aux ports et aux voies de navigation maritime, y compris 
les ports et les voies navigables concédés ou autonomes. Prévision : 
28 millions. 

L'article 553 au sujet des dépenses résultant des dommages causés 
par la guerre aux ports et voies navigables dépendant des administra 
tions publiques subordonnées et d'institutions slrnilalrea à l'exception 
des ports et des voies navigables concédés ou autonomes ( avec faculté 
de versement d'avances aux organismes intéressés). Prévisions : 13· mil 
lions. 
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Gebouwen. 

l') Adniinisltaticf centrum. 

DL' aan de Staat toebehorende gèbouwcn zijn ontoereikend om er de 
Rijksdiensten in onder te brengen. Het bestuur moet verspreide en onqe 
rieflijkr- uebouwrn huren en die huur kost de Schatkist ongeveer 90 mil 
Iiocu. 

Artikel 504 voorziet dan ook in het bouwen van een administratief 
centrum te Brussel. ln dat centrum zullen al de minlsterics onderge 
bracht worden, behalve enkele. die reeds gevestigd zijn in andere admi 
nistratieve centra, welke voldoening schenken, o. m. het Résidence 
Palace, de Statistieken, de Rijkswacht. [ustlüe en Paleizcnstraat. 
Het eerste qcdcelte van dat admlnistratlcf centrum zal tegen 1958 

klaar zijn en zodoende bijdragen tot de oplossing van het probleem der 
logeergelegenheid voor de Tentoon.stelling in 1958. 
De totaaluitgave wordt op 750 milltoeu geraamd. 
Een eerste tranche van 200 milliocn is op de begroting voor 1956 

uitgetrokken. 
De makers van de plans zijn aanqcwezen en werken reeds aan het 

voorontwerp, 
2") M11ntwerkpwats. 

Dit gebouw zal naqenocq 70 milliocn kosten. 
Er is 55 millioen vastgelegd waarvan 13,5 millioen voor de aankoop 

van de qrond. · 
3°) Albertina, 

Voor 1956 is een bijkomend bedrag van 20 milliocn uitgetrokken. 
De Minister verklaart dat tcqen 1958 klaar zullen zijn : het Dynastie 

paleis, de gebouwen voor de congressen met de 1600 plaatsen tellende 
conferentiezaal, alsmede het grootste gedeelte van de bibliotheek. 
Na 1956 wordt geen krediet meer voorzien vóór 1960. 
Totnoqtoe heeft die onderneming reeds 308 nullioen gekost. 

'l") Instituut voor Natuurwetenschapen (art. 503). 

Het werk is in 1936 aangevat. De uitgave- werd op 450 millioen 
geraamd. 
Tot op heden werd 310 millioen belegd. 

5°) Plantentula ( te Meise) . 

ln 1956 zal 60 millioen worden vastgelegd. 

6°} Llniversiteltsbospëaal te Geut. 

In 1956 zal een gedeelte van het gebouw dienst doen als kinder 
kliniek. 

Ieder aangewend krediet zal het mogelijk maken geleidelijk de vol 
tooide lokalen in gebrnik te nemen. 

7') Schoolgebouwen, 

De kredieten welke ter beschikking .worden gesteld van het Fonds 
voor de school- en universiteitsgebouwen van de Staat beliepen achter 
eenvolgens. 

1954 : 400 mlllioen, verhoogd met 285 rnillioen van het overblijvend 
qedeelte van het Vanderpoortenfonds, bestemd voor het middelbaar 
onderwijs. 

1955 : 500 ruillioen, verhoogd met 150 mi llioen door bijblad. 
1956 : 600 ruillioen. 

De Minister is van zins uit te zien naar de middelen opdat de school 
gebouwen minder zouden kosten, om de school-centra beter uit 
te rusten met behulp van de kredieten die ter zijner beschikking gesteld 
worden. · 

Stedebouw, 

Een krediet van 1 milliard 675 millioen werd voor 1956 toegekend, 
met inbegrip van 200 rnilliom voor het herstel van het openbaar 
domein en daarmee gelîjkgcsteld. 
Voor de eerste maal werd een krediet van 3 millîoen toegestaan 

voor de wegen met toeristisch belang ( .Art 527, 5°). 

Brunfaut-Fo11ds. 

Er werden 300 millioen uitgetrokken voor de uitrusting der wijken; 
er werd soms vastgesteld dat qebouwencomplexen reeds waren voltooid · 
en dat de wegwerken (riolering. wegen, geleidingen) te laat uitgevoerd 
werden. 
De Ministerie van Openbare Werken en van Volksgezondheid 

spannen zich thans in om hun activiteit beter samen te ordenen en 
aldus huurverlles te vermijden. Bovendien zullen type-bekledingen 

Bâtiments. 

1 •) Cité adminlstratlve, 

Les bâtiments appartenant à l'Etat sont insuffisants pour assurer les 
services de l'Etat. L'administration doit louer des locaux éparpillés et 
non confortables; cette location coûte approximativement 90 millions au 
Trésor. 
Aussi, l'article 501 prévoit-il la construction a Bruxelles, d'une ciré 

administrative. Cette cité assurera le logement de tous les ministères, 
exceptés quelques-uns qui sont déjà logés dans d'autres centres adml 
nistratlfs donnant satisfaction, tels le Rësldence Palace. les Statistiques, 
Ja Gcndarmerte, Ja J ustice et Ja rue des Palais. 
La première partie de cette cité administrative sera construite pour 

1958 et aidera à résoudre le problème dL1 logement pour I'Exposltton 
de 1958. 

La dépense totale est csttmëe à 750 millions. 
Une première tranche de 200 millions est inscrite au Budget de 1956. 

Les auteurs des plans sont désignés et travaillent déjà à l'avant 
projet. 

2°) Atelier monétaire. 

Cet atelier coûtera approximativement 70 millions. 
55 millions sont engagés dont 13.5 millions pour l'acquisition du 

terrain. 
3°) AJbertine, 

Pour 1956, une somme complémentaire de 20 millions est prévue. 
Monsieur le Ministre déclare que pour 1958 seront terminès : le Palais 

de la Dynustie, les bâtiments des conqrès, avec salle de conférence de 
1600 places, et Ia majeure partie de la bibliothèque. 
Après 1956, on ne- prévoit plus aucun crédit avant 1960. 
Jusquïci, cette réalisation a déjà coûté 308 nùllions. 

4") Institut des Sciences uaturelles ( art. 503). 

Le travail a commencé en 1936. La dépense prévue est de 450 millions. 

Jusqu'à ce jour, on a investi 310 millions. 

5~) Jardin Botanique (à Meise). 

En 1956, on engagera 60 millions. 

6°) Hôpital Universitaire de Gand. 

En 1956, une partie de la construction sera utilisée comme clinique 
infantile. 
Chaque crédit affecté permettra d'utiliser progressivement les locaux 

terminés. 

7•) Constructions scolaires, 

Les crédits mis à la disposition du Fonds des Constructions scolaires 
et universitaires de l'Etat se sont successivement montés à : 

1954 : 400 millions, plus 285 millions du reliquat du Fonds Vander- 
poorten, affectés à l'enseiqnement moyen. 

1955 : 500 millions, plus 150 millions par feuilleton· d'ajustement. 
1956 : 600 millions. 

M. le Ministre compte rechercher les moyens de rendre les construc 
tions scolaires moins coûteuses, de manière à équiper davantage de 
centres scolaires au moyen des crédits mis à sa disposition. 

Urbanisme. 

Un crédit de 1 milliard 675 millions a été ·accordé pour 1956, y 
compris 200 millions pour restauration du domaine public et assimilé. 

Pour la première fois, on a accordé un crédit de 3 millions pour les 
routes d'Intërêt touristique (Art. 527, 5")- 

Fonds Br:unfaut. 

300 millions sont prévus pour l'équipement des cités; on a parfois 
constaté que des groupes de constructions ·Haient réalisés et que les 
travaux de voiries (égoûts, routes, canalisations) étaient effectués trop 
·tard. 

Actuellement, les Ministères des Travaux Publics et de la Santé 
Publique font un effort pour réaliser une meilleure coordination de 
leur activité et éviter ainsi des pertes de loyer, De plus, on prévoira 
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worden uanqcwcud, ten einde de uitqavcn te beperken en de adml 
nlstrutle ve stukken sneller te kunnen opmaken. 

De achterstand zul op minder dan één [aar tijd worden ingehaald. 

Ourlogsschadc mm openbare goederen. 

509 nulltocn worden uitgetrokken voor het herstel van het openbaar 
en daarmede gelijkgesteld domein, waarvan 90 rnilllocn bestemd zijn 
voor hl.'t herstel van de schade mm Rijkswegen en -bruggen. De meest 
vereiste werken zijn klaar; alleen de bn,ggen moeten nog herbouwd 
worden. 

N,, de uiteenzetting van de Minister, wordt het woord verleend aan 
verschillende conuuissio lcdcu, clic oprncr kinqcu uinkcn eu vraqcn stcl-: 
leu betreffende het regeringsbeleid in zake openbare werken. 

Administratief centrum. 

Een lid verklaart zich niet te kunnen verenigen met het denkbeeld 
van de bouw en d,· inrichting van 1.200 à 1.400 logeerkamers, terwijl 
die vertrekken logisch moeten worden ontworpen om als kantoren te 
dienen. Die werkwijze schijnt hem onhoudbaar uit technisch en eco 
nomisch oogpunt. 

Hctz clfdc lid is van oordeel dat het plan om in de administratieve 
wijk tevens een garage-parking voor 4.000 wagens aan te leggen, het 
, crkeer in die huurt aanzienlijk dreigt te bemoeilijken. 

VRAAG 

Een commissielid is van mening dat de kredieten voor het kanaal 
Gcnt-Ti:rncuzen niet aanzienlijk genoeg zijn. Het kanaal moet vol 
strekt worden verbreed en een nieuwe sluis moet worden gebouwd. 
De snelle uitvoering van die werken zou de bloei van nieuwe nijver 
hcidstakken in de hand werken. 

ANTWOORD 

De Minister deelt mede dat dit jaar nog onderhandelingen met 
Nederland werden aanqekuooptr indien zij slagen kunnen de werken 
volgend jaar worden aangevat. In afwachting werden meer kredieten 
verkend voor de aanleg van de ringvaart. 
Over drie jaar zullen de werken tot verbreding van het kanaal 

Gent-Terneuzen op Belgisch grondgebied af zijn. 

VRAAG 

Een commissielid prijst het nieuwe uitzicht van de begroting, maar 
brengt kritiek uit op het feit dat een vergelijking tussen de verschil 
lende vastleqqinqs- en betalingskredieten voor 1955 en 1956 onrnoqe 
lijk te maken valt. De vergelijkingsstukken zijn verschillend. 

ANTWOORD: 

Het volstaat kolom 9 van kolom lO ~,m de tabel met de aanduiding 
der diensten en de bestemming van clic, uitgaven af te trekken. 

Dat systeem biedt het voordeel dat de ontwikkeling van de vast 
temJingcn en uitgaven voor ieder werk kan worden nagegaan. 
Worden de kredieten niet te gepasten tijde gebruikt, dan kunnen zi] 

bij koninklijk besluit naar het volgend dienstjaar worden over 
geschreven. 

VRAAG : 

Een lid wenst de Minister geluk met het sukses van de wegen 
Ieninq, maar wijst er op dat de publiciteit overdreven schijnt te zijn. 

De kning heeft een looptijd van IO jaar; hi] vraagt zich af of dit 
in financieel opzicht wel gezond is_. 

ANTWOORD 

De publiciteit die voor de lening van het Wegenfonds werd gemaakt 
is niet duur komen te staan. Normaal bedragen die kosten 2 rni llioen. 
Er werd echter een besparinq van 500.000 frank geboekt, dank zij 
de aanzienlijke inspanning van het personeel van Openbare Werken. 

Bij de publiciteit ten gunste van het Weqenfonds werd rekentng 
gehouden met het feit dat vooraanstaande personen in het land een 
openlijke propaqanda gevoerd hebben tegen elke Staatslening; men 
was van mening dat deze houdmq schadelijk kon zijn voor de uitvoe 
ring van het wegenbouwprogramma dat aan de wensen van gans 
het land beantwoordde, 

des revêtements-types, conduisant i, des dépenses moins élevées et per 
mettant une élaboration plus rapide des documents administratifs. 

Le retard sera résorbé en moins cl' un an. 

Dommages de guerre aux biens publics. 

509 mllllons sont prévus pour la restauration du domaine public et 
assimilé, dont 90 millions pour réparer les dommages aux routes et 
ponts de l'Etat. Les travaux les plus indispensables sont terminés; il ne 
reste que des ponts à reconstrulre. 

M. Ic Ministre ayant terminé son exposé, ln parole est donnée à 
plusieurs commissaires qui fout des observations et posent des ques 
tions au sujet de b politique du gouvernement en matière de travaux 
publics. . . . 

Cité adminisrrative, 

Un membre déclare qu'Il désapprouve la conception de construire 
et d'aménaqer 1.200 à 1.400 logements, alors que ces locaux doivent 
être conçus logiquement pour des bureau. Cette façon de procéder 
lul paraît illogique du po.nt d;: vue techu'que et économique. 

- Le même membre estime que prévoir semblablement un garage par 
king pour 4.000 voitures à la cité administrative risque d'auqmenter 
coris-dérablement les dHicultés de circulation dans ces parages. 

QUESTION 

Un commissaire estime que les crédits pour le canal Gand-Terrreucen 
ne sont pas assez élevés. Le' canal doit être êlarqi et une nouvelle 
écluse doit are construite. L'exécution rapide de ces travaux pourrait 
favoriser l'essor de nouvelles industries. 

RËPONSE : 

M. le Ministre fait part de ce que cette année encore, des pour parlers 
sont engagés avec les Pays-Bas; s'ils aboutissent, ces travaux pourront 
commencer l'année prochaine. En attendant, on a accordé plus de 
crédits pour la réalisation du canal circulaire, 

Dans trois ans, les travaux d'élargissement du canal Gand-Terneuzen 
seront terminés en territoire belge. 

QUESTION 

Un commissaire apprécie la nouvelle présentation du Budget. mais 
il critique toutefois l'impossibilité de faire une comparaison entre les 
diffêrents crédits denqaqement et de paiement pour 1955 et 1956. 
Les documents de comparaison sont différents, 

RÉPONSE : 

Il suffit de soustraire la colonne 9 de la colonne 10 du tableau de 
la désignation des services et de r objet des dépenses. 
Ce système offre lavantaqo de pouvoir suivre l'évolution des enga 

gements et des dépenses pour chaque travail. 
Si les crédits ne sont pas employés en temps voulu, on pourra les 

transférer à I' exercice suivant par un arrêté royal. 

QUESTION : 

Un membre félicite le Ministre pour le succès de l'emprunt des 
routes. mais il signale que la publicité paraît exaqërëe, 

La durée de l'emprunt est de 10 ans et il demande si cette durée 
est saine au point de vue financier. 

RÉPONSE 

La publicité en faveur de l'emprunt du Fonds des routes n'a pas 
coûté cher. Normalement, ces frais sont de l'ordre de 2 millions. On a 
réalisé une économie de 500.000 francs du fait de l'effort considérable 
fait par le personnel des Travaux Publics, 

La publicité en faveur du Fonds autonome des routes a tenu compte 
du fait que des personnalités influentes du pays ont ouvertement mené 
une propagande contre tous les emprunts publics; il a été estimé que 
cette attitude pouvait causer du tort à la réalisation du programme de 
constructions routières désiré par le pays tout entier. 
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De· Mintstcr merkt op dat de vuststelltnq van de terugbetalings 
termijn niet van hem afhangt; deze termljn wordt, op advlcs van een 
commissie. door de Minister van Flnanctën vastgesteld. 

VRAAG 

Welke politiek denkt dé Minister te volgen inzake toelagen en 
voorschotten aan de onderqeschlktc openbare besturen ten bate van de 
uitvoering van werken die onderworpen zljn aan het hoge toezicht. 
(Art 527). 

ANTWOORD 

D,· Minister zal de in 1955 gevolgde politiek voortzetten. Alk 
plans zullen onderzocht worden en de nuttigste zullen aangenomen 
worden. 

De- Minister houdt rekening met de gemeenten die de laatste jaren 
l)l'i'n subsicdlcs meer ontvangen hebben, 

VRAAG : 

Een commissielid merkt op dat de werken moeten aanqevat worden 
in de streken waar structurele werkloosheid heerst, hij is er evenwel 
mec- akkoord dat slechts die werken moeten worden begonnen die 
ook kunnen beëindiqd worden. 

Vorig jaar werd een krediet uitgetrokken voor het kanaal van 
Ingelmunster; de werken werden niet uitgevoerd en de begroting 
voor 1956 voorziet geen kredieten. 

ANTWOORD 

De werken aan het kanaal Ronse-Leie werden op 11 october 1955 
aanbesteed en zullen weldra aangevat worden; het krediet voor 1955 
w.is ontoereikend. 

VRAAG : 

Zal cr tussen Heist en Duinbcrqen een nieuwe dijk worden aan 
gelegd? (Art, 49ï,l). 

ANTWOORD 

Het ontwerp ligt ter studie. 

VRAAG : 

Waarom worden de- baanvakken Kortrijk-Doornik en Kortrijk-Gent 
niet hersteld ? 

ANTWOORD: 

Diverse herstellingswerken zullen nog dit jaar worden aanbesteed 
met de kredieten van het vorige Wegenfonds. 

VRAAG: 

Wanneer zal men de bunkers op het strand doen verdwijnen? 

ANTWOORD: 

Deze werken gaan met tamelijk grote kosten gepaard; op de begro 
ting wordt 5 millioen uitgetrokken, 

VRAAG : 

Voor 1956 wordt 300 millioen uitgetrokken voor het Fonds Brunfaut. 
Hoc kan men met dit krediet de achterstand gœclmaken wanneer de 
bouwbedrijvigheid toeneemt en de kredieten van 2.400 millioen op 
5.000 millioen gebracht werden ? 

M, Ic Ministre fait remarquer que la fixation du dëlat de rembour 
scrncnt de l'emprunt ne dépend pas de lul; c'est le Ministre des 
Finances qui le fixe. sm· avis d'une conuntsslon. 

QUESTION : 

Quelle sera la politique du Ministre concernant les subsides et 
avances aux n dmlnistrntions publiques subordonnées en faveur de l'exé 
cution des truvaux soumis au haut contrôle. (Art. 527). 

RÉPONSE 

L1: Ministre continuera la polltlque de 1955. Tous les plans sont 
examinés et les plus utiles sont adoptés, 

Le Ministre tient compte des communes qui n'ont pas reçu de 
subsides crn cours des dernières années. 

QUESTION : 

Un commtssatre lait remarquer que les travaux doivent être entamés 
dans les régions où sévit le chômage structurel, il marque toutefois bien 
son accord de ne commencer les travaux que là où on peut les 
achever. 

L'année passée, un credit était prévu pour le canal dInqelmunster: 
IC's travaux n'ont pas Né exécutés et le Budget de 1956 ne prévoit 
pas de crédits. 

RtP0NSE : 

Les travaux du canal Roulers-Lys ont été ad]t1gës le 14 octobre 
1955 et seront bientôt entamés: le crëdtt de 1955 était insuffisant. 

QUESTlO!I! : 

Construira-t-on une nouvelle digue entre Duinbergen et Heyst 
(Art. 497,l) 

RÉPONSE 

Le projet est à l'étude, 

OtlESTION: 

Pourquoi les tronçons de la route Courtrai-Tournai et Courtrai 
Gand ne sont-ils pas remis en état ? 

RÉPONSE 

Divers travaux d'amélioration de ces routes seront adjugés cette 
année encore avec les crédits de r ancien Fonds des Routes. 

OuESTWN : 

Quand fera-t-on disparaître les bunkers des plaqes ? 

Ces travaux entrament des frais assez élevés; le budget de l956 
prévoit 5 millions. 

QuESTtON : 

En 1956, 300 mllllons sont prévus pour le Fonds Brunfaut. Comment 
résorber Ic retard avec ce crédit alors que l'activité de construction 
auqmente et que les credits sont portés de 2.400 millions à 5.000 
millions? 
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ANTWOORD : 

DC" nodige schikkingen zijn getroffC"n om de studie van de uitrus 
ting der wijken te bespoedigen, en om te komen tot een standaar 
disatie van de uitrusting, ten einde de kostprijs er van te drukken en 
de uitvoeringstermijnen ln te krimpen. 

VRAAG : 

Waarom worden de premies van de wet-De Tacye in de buiten 
gewone begroting opgenomen? 

ANTWOORD 

Dat is logisch. want het nationaal patrimonium wordt er door 
verrijkt: het geldt immers een belegging. 

VRAAG 

Waarom waren de voorwaarden met betrekking tot de lening van 
het Wegenfonds zo gunstig? 

Is Openbare Werken er wel zeker van dat het bedrag van 2.500 
milliocn a<111 wegen zal worden besteed? Die som wordt automatisch in 
de Schatkist gestort. Over welke waarborgen beschikt de Minister? 

ANTWOORD: 

De Fondsen worden opgenomen in de wekelijkse balans van de 
Nationale Bank. 
De Minister merkt op dat alle Fondsen· aan de Schatkist ten goede 

komen; hij geeft eens te meer de verzekering dat de opbrengst van de 
leningen integraal aan de wegen zal worden besteed; einde 11)56 zul 
lm werken zijn aanbesteed voor een veel hoger bedrag dan de 2.5 
milliard waarover de Schatkist beschikte. 

\Vitartoe dient kolom 7 ? 

ANTWOORD 

De aanbestedingen mogen het in kolom 7 aangegeven bedraq niet 
overschrijden. In kolom 11 wordt aangeduid wat in 1956 werkelijk 
zal worden betaald. 

VRAAG 

Na de Minister te hebben gefeliciteerd over het welslagen van het 
Wegenfonds, betuigt een commissielid zijn instemming met de propa 
ganda door middel van publiciteitsborden. Hij verheugt zich over de 
contiuuireit van de werken, maar betreurt dat in de door het Fonds 
uitgegeven brochure niets voorzien wordt ten gunste 'vtm Henegouwen. 

Hij verzoekt de Minister niet te steunen op het criterium van de 
omvang van het verkeer. Dit criterium is nadelig voor de door de 
crisis getroffen streken; deze crisis is grotendeels het gevolg van de 
slechte wegen. Hij dringt aan in verband met de werken en de 
tracévcrbeterinqen uit te voeren te Baudour, Casteau, Jemappes. 

ANTWOORD 

De Minister wijst er op dat Henegouwen in het programma van het 
Weg en fonds niet vergeten werd; op bladzijde XII van de brochure 
worden o.rn. verbeteringswerken voorzien voor de traverse van Boussu, 
Jemappes en Baudour; wat de traverse van Casteau betreft, hangt de 
verbetering evenals de verbreding af van het wegnemen van het buurt 
spoor dat naast en soms over de baan ligt; deze wegneming is voor 
1956 voorzien en de aangevraagde werken zullen vervolgens aanbe 
steed worden. 

RtPONSE : 

Les dispositions nécessaires ont été prises pour que les études 
d'équipement des cités soient accélérées et qu'une standardisation des 
équipements soit réalisée, en vue de réduire leur coût et de diminuer 
les délais d'exécution. 

QUESTION : 

Pourquoi porte-t-on les primes de la Loi de Tacye à l'extraordi 
naire? 

Ré:PONSë : 

C'est logique car on enrichit le patrimoine national; c'est un inves 
tissement. 

QUESTION 

Pourquoi les conditions de l'emprunt du Fonds des Routes étaient 
elles si favorables? 

Les Travaux Publics sont-ils certains de faire servir les 2.500 mil 
lions aux routes. Cette somme est versée ziutomatiquernent dans la 
Caisse de l'Etat. Quelles g<1rnnties a le Ministre ? 

RÉPONSE : 

Les Fonds seront repris au bilan hebdomadaire: de la Banque Natio 
nale. 

M. le Ministre fait remarquer que tous les Fonds profitent au 
Trésor; il donne une fois de plus l'assurance que I'Intéqralttë des 
produits des emprunts servira aux. routes; à la fin de 1956, on aura 
adjugé pour un montant de beaucoup supérieur aux 2.5 milliards qui 
se trouvaient en Caisse. 

QuES'flON 

Quelle est l'utilité de la colonne 7? 

RÉPONSE 

Les adjudications ne peuvent dépasser le montant de Ia colonne 7. 
La colonne 11 indque ce qui sera payé effectivement en 1956. 

QuES.l01:-r 

Un commissaire, après avoir félîcité le Ministre du succès de I'em 
pnmt du Fonds des Routes, approuve la propagande faite par les 
tableaux publicitaires et se réjouit de la continuité dans les travaux. 
Il regrette toutefois que rien n· ait été prévu pour le Hainaut dans 
la brochure éditée par Ie Fonds. 

Il demande au Ministre de ne pas s'en tenir au critère de l'ampleur 
de Ia circulation. Ce critère est défavorable aux régions où sévit la 
crise; cette crise est due en grande partie aux routes peu praticables. 
Il insiste pour les travaux et les rectifications de tracés à faire à 
Baudour, Casteau. Jemappes. 

RÉPONSE 

Le Ministre signale que le Hainaut n'a pas été oublié dans le 
programma du Fonds des Routes; à la page Xll de la brochure sont 
notamment prévus les travaux d'amélioration de !<1 traversée de Boussu, 
de Jemappes et de Baudour; quant à celle de Casteau, l'amélioration 
avec élargissement dépend de l'enlèvement de la voie vicinale qui 
borde et par instants coupe la chaussée; cet enlèvement est prévu 
pour 1956 et dès lors, les travaux sollicités seront adjugés. 
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Met betrekking tot Henegouwen deelt de Minister nog mec dat 
inzonderheid aan de gewcttigdt• eisen van die bclnnqnikc nijverheids 
provincie zal worden tl·ge111oel gekomen door een wetsontwerp, dat 
ccrlanq wordt lnqcdtcnd en dut de snelle en ononderbroken vol 
looiing beoogt van de werken, waarbij de voornaamste waterwcqen 
voor schepen van 1350 ton bevaarbaar worden gcmnakt. 
Ten slotte verklaart de Minister zich bereid, niet alleen rekening 

te houden met het criterium «verkeer», maar ook met de ligging. 

VRAAG 

Een counuissic lid stelt vast dat 20 milllcen zijn uitqctrokkcn voor 
de traverse te Aalst. !·lij merkt op dat, anuqcztcu de autosnclweq 
prnctisch voltooid is, het wellicht intcrressantcr ware dat krediet mm 
v,.-cg n'· 60 te besteden. 
Hij deelt mee dat de Buurtspoorwcqcn de sporen langs weg n' 10 

afbreken. Hij vraaqt de Minister of op de vrijkomende ruimte geen 
rijwielpad kan worden nauqclcqd. 

ANTWOORD : 

De Minister- zul het gedane voorstel onderzoeken. 
Hi] deck mee dat de aanleg van een rijwielpad lu-artikel '191 van 

de Buitengewone Begroting 1955 in uitzicht was gesteld. Het is echter 
nodig dat vooraf de sporen van de Buurtspoorweg worden opgebroken. 

VRAAG : 

Haven uaf! Gent. - Een Commissielid dankt de Minister voor 
de ruime kredieten die voor de Gentse Ringvaart ter beschikking zijn 
qcsteld. Hij is van oordeel dat de bedrijvigheid aan de haven sterk is 
gedaald ingevolge de slechte staat van het kanaal, en vraaqt dat de 
werken in dt: mate van het mogelijke worden bespoedigd. 
Er wordt slechts een krediet van 50 millioen voorzien; het vak 

zal met dit krediet niet binnen 3 jaar kunnen beëindigd worden. 
• Hij is van oordeel dat nu reeds de nodige gronden zouden moeten 

onteiqend worden om de aanvullingsgrond te kunnen storten. 
Hij betoogt dat indien de onteigeningen met het krediet worden 

betaald, nid veel belangrijke werken zul!en kunnen uitgevoerd worden. 
Hij betreurt dat de aanleg van de baan langs de vaart niet door 

het \.Y eqenfonds voorzien warde. 
Voor wanneer voorziet men de weg Antwerpen-Rijsel'? 
Hij stelt de oprichting voor van een Zelfstandig Fonds voor de 

\Véltt."rWCHC'O. 

ANTWOORD : 

Men had de uitvoering van het zuidelijk en het westelijk vak van 
de ringvaart voorzien; op verzoek van de- stad werd met het Noor 
ddijk gedeelte begonnen. 
Het krediet voor het kanaal Gent-Terneuzen heeft uitsluitend betrek 

king op de verbreding van het kanaal. Art. 505 omvat kredieten voor 
de ontciqcnlnqen. 
De baan langs het kanaal werd niet voorzien omdat ze thans geen 

economisch rendement kan hebben; deze toestand zal veranderen 
wanneer Zelzate bereikt is. 
De autosnelweg Antwerpen-Rijsel komt voor op het programma 

1955-1969. De werken zullen na 195& een aanvang nemen. 
De Minister verklaart dat er geen sprake is van de oprichting van 

een Zelfstandig Fonds voor de Waterwegen maar dat het in zijn 
bedoeling ligt te zorgen voor de continuïteit der werken. 

VRAAG : 

Een Ild vroeg aan de Minister of het juist was dat men een beroep 
zal doen op personeel van de provincie voor het uitvoeren van de 
wegenwerken voor de Tentoonstelling te Brussel. 
Hij wenst te weten of de opbrengst der Wegenfondslening een rol 

speelt bij het vaststellen van het maximum der voorschotten van de 
. Nationale Bank. 

Er wordt gewag gemaakt van de moeilijkheden in verband met het 
uitvoeren van de onderbruggingen te Schaarbeek. 

ANTWOORD : 

De Minister antwoordt dat er geen sprake van is personeel uit de 
provincie naar Brussel over te plaatsen. 
Op de vraag betreffende de Nationale Bank antwoordt hij bevesti 

gend. 

En cc qui concerne Ic Hatnaut, M. le Ministre signale également 
que cette importante province industrielle sera pru-tlculièrernent sntls 
faite dans ses légitimes revendications par le prochain dépôt d'un 
projet de lol permettant d'assurer l'achèvement rapide et continu de 
la mise à 1350 tonnes des principales voies d'eau. 

Enfin. le Ministre marque son accord pour tenir compte, non 
seulement du critère de circulation, mais aussi de celui de situation. 

Qlll,STION 

Un commissaire constate que 20 millions sont prévus pom fa 
traversée d'Alost. 1l Ialt remarquer que l'autostrade étant pratique 
ment rcrnunée, il serait peut-être plus intéressant d'affecter ce crédit 
à la route 60. 

Il signale que les Chemins de Fer Vicînaux démontent la voie le 
long du chemin 10. Il demande à M. Ic Ministre si on ne pourrait 
profiter de cet emplacement pour établir une piste cyclable. 

. RÊPONSE : 

M. Ic Ministre exarutnera la proposition que est faite. 
li signale que la construction de la piste cyclable est prévue à 

l'Art. 49t du Budget extraordinaire de 1955. L'enlèvement préalable 
de la voie vicinale est toutefois nécessaire . 

QUESTION 

Poet de Gand. - Un commissaire remercie le Ministre pour les 
crédits importants accordés pom· le canal circulaire de Gand. Il 
estime que l'activité au port a fortement baissé par suite du mauvais 
état d,1 canal et demande qu'on active le plus possible les travaux. 

Un crédit de 50 millions seulement est prévu; le tronçon ne pourra 
être terminé e11 3 ans avec ce crédit. 
Il estime qu'il faudrait exproprier dès maintenant les terrains pour 

pouvoir y déposer les remblais. 
Il déclare que si les expropriations sont payées par le crédit, on 

ne pourra guère réaliser de travaux importants. 
Il regrette que l'exécution de la route le long du canal n 'est pas 

prévue par le Fonds des Routes. 
Qunnd prévoit-on la route Anvers-Lille ? 
Il suggère de créer un Fonds Autonome pour les voies hydrauliques. 

RÉPONSE 

. On avait prévu l'exécution des sections Sud et Ouest du canal 
cu-cularrc: c'est à Ia demande de la Ville que l'on a commencé par 
la partie Nord. • 
Le crédit pour le canal Gand-Terneuzen, n'a trait qu'à I'élarqisse 

ment du canal. L'art. 505 prévoit le crédit pour les expropriations. 

La route longeant le canal n'est pas prévue parce qu'elle ne peut 
avoir de rendement économique en ce moment; cette situation se 
modifiera lorsque l'on atteindra Zelzate. 
L'autoroute Anvers-Lille est prévue au programme 1955-1969. On 

commencera ces travaux après 1958. 
Le Ministre déclare qu'il n'est pas question de créer un Fonds 

Atttonome des Voies Hydrauliques, mais ce qu'il veut, c'est assurer 
la continuité des travaux. 

QUESTION : 

lin membre demande au, Ministre s'il est exact que lon fera appel 
au personnel de province pour l'exécution des travaux de voirie en vue 
de I'Exposition de Bruxelles. 
Il désire savoir si le produit de l'emprunt du Fonds des Routes 

intervient pour fixer le plafond des avances de la Banque Nationale 
de l'Etat. 
Les difficultés d'exécuter des passages inférieurs ä Schaerbeek sont 

évoquées. 

RÉPONSE : 

Le Ministre répond qu'il n'est pas question de déplacer du personnel 
de province vers Bruxelles. 
o· autre part. il répond affirmativement à la question relative à Ia 

Banque Nationale. 
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De Minister zegt dat men te Brussel slechts de meest dringende 
werken voor de Tcntooustelltnq uitvoert, want voor de andere werken 
ontbreekt de tijd. V •. m de onderbruqqtnqcu van de grote ring wordt 
voorlopig afgezien.: zij zullen na 1958 worden uitgevoerd. 

VRAAG : 

Kanaal Chortccoi-Brussel. - Een lid vraagt waaraan de vertraging 
is te wijten in de inbedrl] !stelling van de sluis 1-F. welke Inbcdrljf 
stclling was voorzien tegen december 1951. Die sluis is niet klaar: is 
dte vertraging niet te wijten aan het overhevelen van het krediet voor 
de sluis 1-F rraar de werken te Oostende? 

ANTWOORD : 

De Minister antwoordt ebt de oorzuok der vertraging ligt in het 
niet voltooien van de werken voor het in orde brengen van de vroegere 
vertakking te Dampremy, inzonderheid wegens wijzigingen in de 
plannen ten gevolge van de onvoorziene verschuivlnq van een slak 
kenhoop, 
De sluis zelf kan met een voorlopige bediening in dienst worden 

gcstdd in afwachting van haar definitieve uitrusting. 

VRAAG : 

Een commissielid vraagt of cr, in vcrbuud met het kanaal Brussel 
Charleroi, een beslissing werd genomen wat betreft het middel om het 
niveauverval te Ronquières te verhelpen. 

ANT\VOORD: 

De Minister antwoordt dat het verval van 64,08 m zal kunnen 
verholpen worden door middel van een lift; de studie over dit systeem 
werd aanqevat. 

De stop var1 'Terruuiien - Het kanaal Gent-Terneuzen 
e11 het Deltu-plnn: 

VRAGEN 

Een commissielid merkt op dat volgens hem uit de voorstelling van 
de begroting blijkt dat een keuze werd gedaan et dat de voorkeur 
gegeven werd aan de stop van Ternaaien. Hij betreurt dat het verslag 
Van Cauwelacrt-Steenberqhc, ia maart 195'.I ingediend, nog niet tot 
onderhandelingen aanleiding heeft gegeven. 
Hij vraagt of de Gentenaren onherroepelijk gehecht zijn aan de 

formule van toegang tot de zee langs Terneuzen. Een nationale op 
lossing zou kunnen ovcrwoqen worden, zegt het commissielid; gelet 
op d,:- vorderingen van de techniek. moet deze oplossing grondig 
inqestudeerd worden. 
Het commissielid vraagt dat de kredieten zouden aangepast worden, 

zodat de werken te Ternaaien en deze te Gent een evenwicht zouden 
vertonen, De werken aan het kanaal zouden niet verder moeten reiken 
dan tot Zelzate. 

Het commissielid vraagt aan de Minister over het Delta-plan te 
spreken, ten einde daarvan de gevolgen voor België uiteen te zetten. 

À.'ffWOOllO : 

De Minister antwoordt dat de eenvoudigste en natuurlijkste oplossing 
vanzelfsprekend ligt in de moderntserinq van het bestaande kanaal 
Gent-Terneuzen; die oplossing is het voorwerp van zeer grondige 
studiën tot uitvoering. 

Men mag echter niet nalaten iedere andere oplossing te onderzoeken, 
inzonderheid die van een rechtstreekse verbinding met de zee te Zee 
bruqqc. 
De Minister verklaart dat de reqerinq het Delta-plarr van zeer nabij 

volgt en ai de gevolgen er van voor België bestudeert, zowel in verband 
met de scheepvaart op de Oosterschelde en haar toegangswegen als ten 
aanztcu van de Rijnvaart. die van belanq is voor- de havens van Ant 
werpen en Gent. 

M. Ic Ministre répond qu'à Bruxelles, pour l'Expositton, on n'exé 
cute que les travaux les plus urgents, car pour les autres travaux, le 
temps manque. Les passages inférieurs de la grande ceinture sont 
momentanément abandonnés: on les exécutera après 1958. 

QUESTION : 

Canai de Cluulerot-Bruselles. - Un commissaire demande les causes 
du retard de la mise en service de l'écluse 1-F, mise en service prévue 
pour décembre 195·1: cette écluse n'est pas achevée et cc retard n'est-il 
pas dû ,1u détournement du crédit de l'écluse 1-F au profit des travaux 
d'Ostende ? 

R1:PONSE : 

M. le Ministre répond que Ic retard est dû au non-achèvement de 
l'entreprise d'oménaqemcnr de l'ancienne branche de Dampremy. 
notamment à cause des modifications npportées mix plans par suite du 
mouvement imprévu d'un terril. 

L'écluse même peut être mise en service avec manœuvre provisoire 
en attendant l'équipement définitif. 

QUESTION : 

Un membre demande si, pour le canal de Bruxelles-Charleroi, une 
décision a été prise en ce qui concerne le moyen de racheter la chute 
de niveau à Ronquières. 

RliPONSE : 

M. le Ministre répond que la chute de 64,08 m pourra être rachetée 
au moyen d'un ascenseur; l'étude de ce système est commencée. 

Bouchon de Lanaye - Canal Gand-Terneuzen et Plan Delta. 

Ç).ttESTIONS : 

Un commissaire fait remarquer qu'il lui semble résulter de la pré 
sentation du budqet, qu'un choix a été fait et que la priorité a été 
donnée au bouchon de Lanaye. Il regrette que le rapport V<1n Cauwe 
laert-Steenberqhe, déposé en mars· 1951, n'a pas encore donné lieu 
à des négociations. . 

Il demande si les Gantois sont irrémédiablement accrochés à la 
formule de l'accès à la mer par Terneuzen. Une solution nationale 
pourrait être envisagée, dit le commissaire: vu les progrès de la 
technique, cette solution doit être sérieusement étudiée. 

L., membre demande qu'on adapte les crédits de façon à équilibrer 
les travaux de Lanaye et ceux de Gand. Les travaux au canal ne 
devraient pas aller plus loin que Zelzate. 

Le commissaire demande à M. le Ministre de parler du Plan Delta 
pour en exposer les conséquences pour la Belgique. 

REPONSE : 

M. le Ministre répond qu'il va de soi que la solution la plus simple 
et la plus naturelle est celle qui consiste à moderniser le canal de Gand 
Terneuzen existant; cette solution lait l'objet d'études approfondies. 

Toutefois. on ne peut négliger d'étudier toute autre solution et en 
particulier celle d'une liaison directe vers la mer à Zeebruqqe. 

M. le Ministre déclare que le Gouvernement suil de très près le plan 
Delta et qu'il étudie toutes les conséquences pour la Belgique, tant en ce 
qui concerne la navigation maritime sur l'Escaut oriental et ses accès 
que la navigation rhénane intéressant les ports d'Anvers et de Gand. 
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VRAAG: 

Een lld van de Commissie vraaqt dat de autosnelweg Brussel-Oos 
tende zou verbonden worden met de Oostkust; cr zijn inderdaad ln die 
streek talrijke werklozen. 

De verbinding Brugge-Noorden van Frankrijk is zeer slecht. 
Hij vmagt dat het kanaal Gent-Brugge-Oostende zou bevaarbaar 

qcmaakt worden voor schepen van 1350 ton en dat de voorlopige 
bruggen zouden vervangen worden. 

ANTWOORD 

Volgend jaar worden de werken tot modernisering van de weg 
Aalter-Maldegem aanqcvaat. 
Wat het kalibreren van het kananl Gent-Bruqqe-Oostcndc hetrcft, 

moeten de werken die thans aan de gang zijn eerst worden voltooid. 

VRAAG : 

Een commissielid betoogt dat de wegen slecht onderhouden worden; 
voor kleine herstellingen blijven de wegen maanden lang opgebroken 
en versperd, o.m. op de wet Aarschot-Westerlo. 

ANTWOORD 

De Minister antwoordt dat de vertraging die de werken op de weg 
Aarschot-Westerlo oplopen te wijten is aar, de buurtspoorwegen. 

VRAAG : 

Een lid merkt op dat onder artikel 502 kredieten zijn uitgetrokken 
voor de huur van de rijkswachtkazernes. De Staat zou de kazernes die 
aan de gemeenten toebehoren moeten overnemen. 

ANTWOORD 

Daar de Staat geen nieuwe werken wil aanvatten, zal hij de kazernes 
blijven huren. 

VRAAG: 

Een lid betuigt zrjn volledige steun aan de Regering maar maakt 
voorbehoud wat de ontwerpen betreft die door het departement werden 
opgemaakt voor de stad Brussel en haar- agglomeratie met het oog op 
de tentoonstelling van 1958. Hij begrijpt de houding van de gemeente 
Schaarbeek niet, dat zich verzet tegen het bouwen van een onder 
grondse -doorgang die toegang -geeft tot de Leopold III laan. Hij 
vraagt dat de splitsing van de weg n' 1 bis tussen Meise en Wolvertem 
zou worden voortgezet en tegen 1958 zou voltooid zijn. 
Hij overhandiqt een nota over het verkeersvraagstuk te Brussel 

(blz. 24). 

ANTWOORD 

De Minister antwoordt dat de splitsing van de weg 1 bis Brussel 
Antwerpen op het programma staat en zal worden voortgezet. 

De Verslaggever, De Voorzittec, 

R. BECQUEVORT. F. BRUNFAUT. 

QUESTION: 

Un commissaire demande que l'autostrade Bruxelles-Ostende soit 
relié à la côte Est; dans cette région, il y a beaucoup de chômeurs. 

La liaison Bruges-Nord de Ja France est très mauvais •.. 
Il demande de calibrer le canal Gand-Bruges-Ostende à 1350 tonnes 

et de remplacer les ponts provisoires. 

RÉPONSE : 

L'année prochaine, les travaux de modernisation de la route Aalter 
Maldegem seront entamés. 

Quant au calibrage à 1350 tonnes de Gand-Bruges-Ostende, Il faut 
avant tout termlncr les travaux en cours. 

QUESTION : 

Un commissaire signale que l'entretien des routes est mal fait; que 
pour des petites réparations. les routes sont démontées et barrées pen 
dant des mois, notamment sur la route Aarschot-Westerlo. 

RÉPONSE : 

M. le Ministre répond que le retard des travaux de la route 
Aarchot-W esterlo provient des vicinaux. 

QUESTION : 

Un membre fait remarquer que l'article 502 prévoit des crédits pour 
la location des casernes de gendarmerie. L'Etat devrait reprendre les 
casernes appartenant aux communes, 

RÉPONSE 

L'Etat ne désirant pas entreprendre de nouveaux travaux, il conti 
nuera à louer les casernes. 

QUESTION 

Un membre, tout en apportant son appui total au gouvernement 
émet diverses réserves au sujet des projets élaborés par le département 
concernant la .ville de Bruxelles et son agglomération en vue de I'Ex 
position de 1958. Il ne comprend pas l'attitude de: la commune de 
Schaerbeek qui s'oppose â la création d'un passage souterrain don 
nant accès au boulevard Léopold lll. Il demande de poursuivre le 
dédoublement entre Meise et Wolvertem de la route I bis et de la 
terminer pour 1958. . 

Il remet une note concernant le problème de la circulation â Bru 
xelles (p. 24}. 

RÉPONSE : 

M. lé Ministre répond que le dédoublement de la route 1 bis Bruxelles 
Anvers est prévu et sera poursuivi. 

Le R.apporteuc, Le Président. 

R. BECQUEVORT. F. BRUNFAUT. 
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Nota door een lid afgegeven 
met betrekking tot het verkeersvraagstuk 

te Brussel. 

Aanleg van de kleine ring. 

1. - Project ,,t1r, het Bestuur der W C/JC/l, 

Dcct . HL't snelverkeer voor auto's op de kleine Rill9lann verqe 
m.rkkc lijkcn. 

11) ~,fschaffino van de kruisinqcn op gelijk niveau met het dwars 
vcrkcc .•. r: 

b) schcidinq van de verschillende soorten verkeer : 

locaal autoverkeer en zwaar vervoer; 
dourqaanrl autoverkeer: 
trans. en huurtspoorweqen. 

0,:, voorgenomen werken zijn ongetwijfeld doelmatig voor her 
doorgaand autoverkeer van het Queteletplein tot voorbij de jncqmaiu 
laan eu vicc-vcrsn. 
- Het project voorkomt vcrkcerskruisinqcn op de kruispunten aan 

de Bischoffshcimlaan. de Koninklijke straat en de A. Maxlaau 

Daar het echter onmogclijk is om tussen het Quctcletplein en de 
[ucqmatnlaan het vak voor snelverkeer op te rijden, moeten al de 
wagrns die uit een zijstraat komen (Koninklijke Straat, Verbmdlnqs 
laan, A. Mnxlnan en andere mindere belangrijke straten zoals de 
Schaarbe •. kse Straat. de Broekstraat, enz.) op de vakken voor Iocaal 
v,•rh·cr blij ven tot aan het ultcinde van de ene of andere oprit. 

Zo ook moet dat gedeelte van het snelverkeer, dat over de kleine 
Ringfoan rijdt, hetzij naar het Oosten of naar hd Westen, en dat 
naar één van die zljstraten wil -afdraalcn. qebruik maken van de 
vakken voor locaal verkeer. 

Een aanztcnlijk aantal wagens zullen dus bovengronds blijven 
rijdm. en de verschillende kruispunten il niveau doorsnijden. 

Bukeu het bovenqronds autoverkeer dat, zoals hierboven ge1.egd, 
omvanqrtjk z.il blijven op de vakken voor locaal vcrkœr, zullen ook 
de tramlijnen Oost-West verder de verschillende kruispunten op gelijk 
niveau doorsnijden. En dat verkeer is zeer druk : één trant om de 
30 seconden, 

Tegen dît project kunnen dus blijkbaar volgende bezwaren worden 
aanqcvoerd : 

IJ HN aanleggen van de tunnel voor voertuigen zal het auto 
verkeer op de dwarswegen (Noord-Zuid} niet verqemakkebjken: 

1) Het trnruverkeer op de kleine r inqlaan wordt er niet door ver 
beterd; 

J) De autos die de oprit berijden komen uit vóór de E. [acqmain 
laan. Nt1 zal deze vroeg of laat verlengd worden naar het Noorden, 
zodat een nieuwe verkeerskruising op hetzelfde niveau zal ontstaan op 
een bijzonder qevoarlijke plaats. 

4) Wcqcns de topoqrnfic van het terrein moet een lange tunnel 
worden ucbouwd, alleen om het kruispunt van de A. Maxlaan te 
ve nruldcu. 

5) Er ontstaat een abnormale en bliikbaar onaanvaardbare toestand 
ter hoogte van de oprit uit de tunnel tussen de A. Max laan m <I~ 
E. Jacqmainlaan. Inderdaad: 

a) Die oprit kan zo worden qcbouwd. dat men in de toekomst ,de 
Noord-Zuidtunne l voor trams kan aanlcqqcn, op voorwaarde echter 
dat die oprit naar het zuiden toe wordt verplaatst (zie doorsnede). 
Daartoe moeten de 2 trumsporcn ten noorden van de oprit. naast 
de 2 buurtspoor lijnen. worden gelegd. 
Andcrz ijds zou het onderaards station voor trams en buurtspoor 

wegen onder het Rogir-rplein moeten liggerL 
b) De afmetingen van de op het aangenomen plan vermelde 

vluchtheuvels en voetpaden zijn echter onverentqbaar met de perrons 
voor trains en huurtspoorweqe n die volgens de M. LV. B. en de 
N.M. B. moeten bestaan bij het Roqierpletn, nl. ter hoogte van de 
oprit uit de tunnel. 

Iridien men rekening houdt mrt de minimumbrecdten die voor d!e 
perrons vereist is en zelfs in de onderstelling dat de voetpaden, die 
thans 3,50 m breed zijn, op 1.75 m worden gebracht, zoals vermeld 
op het plan van het Bestuur der Wegen, dan zou de laan in totaal 
48,i0 m breed moelen zijn, terwijl zij slechts 15,05 m breed is. 

Note remise par un membre 
au sujet du problème de la circulation 

à Bruxelles. 

Aménagement des boulevards de petite ceinture, 

1. - Projet de /'Ac/111i11isrcatio11 des Routes. 

But: Facrlitcr I'écoulemcnt du trafic automobile rapide sur Ic bou 
levard dl· petite ceinture. 

Moçens mis cri œuvre . 

n) suppression des recoupements ù uvcau avec les circulations 
transversales; 

b) sépnration des trafics: 

automobile local N charroi lourd; 
automobile de transit; 
tramways cc vicinaux. 

Les ouvrages projetés remplissent incontestablcmcnt leur but pour 
Ic trafic automobile de transit qui va de la Place Ouetclct jusqu'au delà 
du boulevard [acqrnalu et vice-versa. 
~ li évite les recoupements de trafic aux carrefours du boulevard 

Bischoffsheim, de la rue Royale et du boulevard A. Max. 

Toutefois, par suite de l'impossibilité dahorder la bande à circu 
lation rapide entre la Place Ouctelet et Ic boulevard [acqrnaln, toutes 
les voitures débouchant d'une artère radiale (rue Royale, boulevard de 
la Jonction, boulevard A. Max et des autres rues moins importantes 
telles la rue de Schaerbeek, la rue du Marais, etc. .. ) devront utiliser les 
voies de ctrculation locales jusqu'à l'extrémité de rune ou l'autre des 
rampes d'accès terminales. 

De më me. la partie du trafic rapide venant par le boulevard tie petite 
ceinture, soit de l'est. soit de l'ouest et désirant bifurquer vers une de 
ces artères radiales devra utiliser les bandes à circulation locale. 

Un nombre important de voitures automobiles continueront donc à 
circuler c1, surface et recouperont il niveau les divers carrefours. 

En dehors de la circulation automobile de surface qui. comme indiqué 
cr-avant. continuera à être importante sur fes voies il circulation locale, 
tes Iiqnes de tramway est-ouest continueront à recouper à niveau les 
divers carrefours. Or, la fréquence de cc trafic est importante - de 
l'ordre de I convoi toutes les 30 secondes. 

Il semble donc que l'on puisse reprocher ù ce projet les inconvénients 
ci-après : · 

1} La réalisation du tunnel pour véhicules n'améliore pas l'écoule 
ment du trafic automobile sur les artères transversales (nord-sud). 

2} La circulation des tramways n'est pas améliorée sur Ic boulevard 
de petite ceinture. 

3) Les automobiles remontant la rampe. débouchent devant Ic boule 
vard E. [acqrnaln. Or celui-et sera tôt ou tard prolongé vers le nord; 
d'où création dun nouveau recoupement de circulation à niveau. i1 un 
endroit· parttcuhèrcment dangereux. 

4) A cause de la topograpft,e du terrain il est nécessaire de con 
struire un tunnel dl' grande longueur pour éviter Ic seul carrefour du 
boulevard A. Max. 

5) Un~ situation anormale et, semble-t-il, inadmissible est créée au 
droit d~ la rampe de sortie du tunnel située entre le boulevard A. Max 
et le boulevard E. [acqrnain. En effet : 

a) Il est possible dimplantrr cette rampe de façon à pouvoir 
réaliser dans l'avenir le tunnel pour tramways nord-sud, il condition 
de décaler cette rampe vers le sud (voir coupe transversale) ce qui 
implique que les 2 voies de tramways soient placées au nord de Ia 
rampe. ~ côté des 2 lignes vicinales. 
D' autre part, la gare souterraine des tramways et vicinaux devrait 

se situer Place Rogier. 
b) Mais les dimensions des refuges et trottoirs indiquées au plan 

adopté sont incompatibles avec la présence des débarcadères des tram 
ways ~t vicinaux qui d'après la S.T.1B. et la S.N.C.B. doivent exister 
il proximité de la Place Rogier, c'est-à-dire au droit de la rampe de 
sortie du tunnel. 

Si l'on tient compte des largeurs minimum nécessaires pour ces débar 
cadères et en admettant même que les trottoirs qui actuellement ont 
350 m soient ramenés à 1,75 m, comme figuré au plan de l'Admi 
nistration des Routes, la largeur totale du boulevard devrait atteindre 
48,10 m alors qu'elle n'est que de 45,05 m. 
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Om die· toestand tl' vcrhe lpcn kan men : 

-·- of w,·1 het c•imlpunt van de buurtspoorwegen naar het westen 
,·,•rk9yct1. 

Die opln.s.siug wordt door d,· N.M. B. niet aanvaard omdat : 

-- lu-t eindpunt aldus verder van het Rogierplein af komt te liggen; 
-- de achecrulnuauœuvrcs van de trams zouden het kruispunt van 

d,· Antwerpse stccnwcq qcduriq afsnijden, 

-- hdzij een vak van de toekomstige tunnel voor tram- en buurt 
spoorwcqcn zo aanlcqqcn. dnt voorlopig een ondergronds terminus 
station voor buurtspoorwcqcu kan worden tot stand gebracht op de 
pl;iat~ clic het nu bovengronds inneemt. 

Ouqc lukkiq ontbreekt nu de tijd om een dergelijk werk voor maart 
1958, tcg..-lijkcrtijd als de bouw vau de tunnel voor voertutqen uit 
t(' voeren. 

II. - De ontcocrpen clic door het N.B. N.Z. V. werden tnqczonáen. 
beperkten zich tot de zone qclcqeu tussen het Rogicrplein en de 
Antwerpse steenweg Cil omvatten, ten zuiden. de kleine rinqlaan en, 
ten noorden, de onmicldcllijkc omgeving van het nieuw station. 
Terwijl het ontwerp van het Bestuur der Wegen slechts in één 

ric/1/ing [richtiuq Oost-West) Cil <>oor een gcdcelfc Villl het snel 
auiovcrkcer, het verkeer verbetert, trachten de door het Natlouaal 
Bureau bestudeerde oplossingen het verkeer i11 beide richtingen (Noord 
Zuid en Oost-West) en zowel voor het auto- als voor het tram 
ver keer te vergemakkelijken: Zij gelden niet alleen voor het kruispunt 
,·,m de Ad. Maxlaau. doch ook voor het kruispunt dat in de toekomst 
:al bestaan aan de- E. [acqmainlaau. 

De gegevl'ns ervan zijn de volqende : 

l. - Het is van belang de toeqauq der auto's vanuit het stads 
ccutr um naar het Noordstation te vergemakkelijken en de betrekkingen 
tussen dit stadscentrum en de Noordelijke -,n Oostelijke gcdeeltc,1 van 
de <1gglorneratie te verbeteren. 
Om dit te bereiken. client men de kruisinq van het Noord-Zutdverkecr 

met dat van de kleine rinqlaan te vermijden. , 
2. - Men moet een snel verloop van het verkeer verzekeren op 

de kleine rinqlaan. niet alleen van de auto's doch ook van de stads- 
1·n buurttrams. 

Dit kan worden bereikt indien men op beide bedoelde kruispunten 
e..-11 verkeer op twee niveau's verwezenlijkt. bijvoorbeeld gans het ver 
keer Oost- \.V est bovengronds. 

De te kiezen oplossinq moet rekening honden met : 

1. -- de toekomstige verlenging van de·-Em. [acqmalnlaan: 
2. - het voorgenomen onder de grond brenqen van de Noord-Zuid 

tr arulijrien. 
Door het verlengen van de Em. [acqmainlaan wordt de mogelijkheid 

geschap~n voor de auto's het eenrichtingsverkeer, in de. richting 
Noord-Zuid over de A. Maxlaan en in de richting Noord-Zuid over 
de E. [acqruainlaan. te overwegen. 
3. -- Het onder de grond brengen van de Noord-Zuid tramlijnen 

rcchtvaardtqt het onder de grond brengen van het autoverkeer in 
dezelfde Noord-Zuid r ichtinq. 
Vandaar het bouwen van twee tunnels voor voertuigen met een 

geringe lengte en een kleine breedte: ( 7 ni) tegenover dk van beide 
betrokken kruispunten. 

Men ziet dat op clic wijze al de kruispunten op gelijk niveau 
vcr-dwiincn. 
Een' ander voordeel voor de exploitatie v,111 de tramwegen; onder 

de kleine ringlaan kan een ondergronds station worden gebouwd voor 
de Noord-Zuid tramlijnen en d<' buurttrarniijnen. welke laatste dan 
oride r de- grond kunnen draaien. zodat gec-n achternltrljmanœuvres 
meer nodig z ijn. 
Tussen de ondergrondse Noord-Zuid tramlijnen en de boven de 

tunnel lopende Oost-West lijnen kunnen zeer gemakkelijke aanshu 
tingen tot stand worden gebracht door middel van verticale verbin 
dingen 1,rngs cscalatorcn en trappen, die uitkomen op de bovengrondse 
ncrr ons. 
· Bovendien zullen ondergrondse gangea het voetgangersverkeer aan 
de kruising van de r inqlaan verqemakke lijken. 
Een station, dat onder het Rogierplein zou liggen, geeft deze facili 

te iten niet. 
Hitvoerinqsmogchjkhedcn, 

Met de urtvocrinq van al die werken (onteigening - studies en 
tenuitvoer le qqinq} zou drie jaar gemoeid zijn. Er valt dus niet op 
te rekenen voor 1958. 
\,V,:-1 bn tegen 1958 het oonclergronds station worden gebouwd, dat 

zou kunnen gebruikt worden door de buurttrams. die het <1!s terminus 

Pour remédier ù cette sltuation, on pourrait 

- soit envisager de reculer vers J'oucst k terminus des vicinaux. 

Cette solution n'est pas ndmtso par la S.N.C.V. car : 

- elle éloigne Ic· terrninus de la Place Rogier; 
- les mnnœuvres de rebroussement des rames entraîneraient de 

nombreux recoupements du carrefour de la chaussée d'Anvers. 

-- soit construire un tronçon du futur tunnel pour tramways et vlei 
naux, de façon à permettre l'établtssement, à titre provisoire, d'une 
gare terminus souterraine pour vicinaux n I'cudrott qu'elle occupe 
actuellement en surface. 

Malheureusement, Ic temps fait défaut pour construire cet ouvrage 
avant mars 1958. conjointement avec Ic tunnel pour véhicules. 

II. - Les projets étudiés par /"O. N. /. se Iünltalcnt à Ja zone 
comprise entre la Place Rogier et la chaussée d'Anvers et englobaient, 
au sud, Ic boulevard de petite ceinture ct. au nord, les abords immédiats 
de la nouvelle gare. 
Alors que le projet de l'Adnuntstration des Routes n'améliore la 

circulation que dans wz seul sens ( est-ouest) et pour une [ctiction du 
trafic automobile rnpldc, les solutions étudiées par ro. N. J. cher 
chent ù faciliter les circulations ch,ns les deux sens ( nord-sud et est 
ouest) et aussi bien pour Ic trafic automobile que pour 1..-s tramways. 
Elles sont valables, non seulement pour Ic carrefour d11 boulevard 
A. Max. mais ëqalemeut pour celui qui existera dans l'avenir au bou 
levard E. [acqrnatn. 

Les. données en sont les suivantes : 

1. - Il y a intérêt à faciliter l'accès des automobiles à la gare du 
nord ù partir du centre de la ville et à améliorer les relations entre 
ce centre et les parties nord et est de !"agglomération. 

Pour atteindre ces buts, il faut éviter le recoupement de la circula 
tion nord-sud avec celle du boulevard de petite ceinture. 

2. - li faut assurer un écoulement rapide du trafic sur le boulevard 
de petite ceinture. non seulement des autos. mais également des tram- 
ways et vicinaux. ... . 

-Ces buts peuvent être atteints si on réalise aux deux carrefours en 
quest.on une circulation à deux niveaux. par exemple toute la circu 
lation nord-sud en souterain et toute la circulation est-ouest en surface. 

La solution à adopter doit tenir compte : 

1. - du prolonqement Futur du boulevard E. [acqmain: 
2. - de la mise en souterrain future des lignes de tramways nord-sud. 

Le prolongement du boulevard E. [acqmain permet d'envis~ger une 
circulation de-s autos il sens unique sud-nord au boulevard A. Max et 
nord-sud au boulevard E. [acqmain. 

3. - la mise en tunnel des tramways des liqnes nord-sud justifie la 
mise en souterrain du trafic automobile pour la même direction nord 
sud. 

D"où la- ~réation de deux tunnels polir véhicules de petite Ionqueur 
et de faible largeur (7 m) au droit de chacun des deux carrefours Inté 
ressës. 

On constate que, de cette façon, tous les recoupements à niveau sont 
supprimés. 
Autre avantage pour I'exploitation des tramways : il est possible 

détablir une gare souterraine sous le boulevard M petite ceinture pour 
les lignes de tramways nord-sud et les lignes des vicinaux, celles-ci 
bouclant en souterrain, ce qui évite les manoeuvres de rebroussement. 

Des correspondances très faciles peuvent être établies entre les 
lignes souterraines de tramways nord-sud et les lignes est-ouest passant 
au-dessus du tunnel grâce à. des liaisons verticales par escalators et 
escaliers débouchant dans les débarcadères en voirie. 

De plus, la circulation des piétons est facilitée à [a traversée du 
boulevard extérieur grfü:e ù des couloirs souterrains. . 

La gare souterraine située sous la Place Rogier ne donne pas ces 
facilités. 

Possibilités de réalisation. 

La durée de réalisation de l'ensemble de ces ouvrages (exproprlatlon, 
études et exécution) serait de l'ordre de trois années. On ne peut donc 
y compter pour 1958. 

II serait possible de construire, pour 1958, la gare souterraine qui 
serait utilisable par les lignes vicinales qui pourraient y établir leur 
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kunnen kiezen. Die lijnen zouden onder de grond gcmn over een 
inrit, \]ele\.]en tussen dl' E. [acqmnlnlaan en de Antwerpse steenweg, 
op_ een plaats waar de weg breder is (50 m in pluats van '15 m). 

De uitvoering zou dadelijk na de Tentoonstelling kunnen hervat 
worden; ondertussen zouden de: plans van de werken grondig kunnen 
bestudeerd worden en de onteigeningen uitqcvocrcl. 

Besluit, 

' Het ontwerp van het bestuur der Wegen strekt er toe tegen 1958 
het vruuqstuk van de vergemakkelijking van het snel autoverkeer ( fel 
telij k v,111 een gedeelte van dit verkeer) op de rtnqlaan op te lossen. 
Het Iaat de mogelijkheid open later de Noord-Zuldtramlünen en 

dt· buurtspoorwc qcn ondcrqronds nan 'te leggen. 

- Het behoudt de kruisiru] op gelijk niveau van het Noord-Zuid 
uutovcr kecr en van het Oost-West tramverkeer. 
- Het behoudt de kruisinq op \]elijk niveau van alle verkeer op 

het toekomstige kruispunt vnn de E. [acqmainlaan. 

Het ontwerp van de N. Z. V. brengt een gedeeltelijke oplossing 
voor de Tentoonstelling ( ondergrondse aanlcq der buurtspoorweqen}. 
Het brenqt een volledige oplossing voor de twee krulspunten A. Max 

en E. [acqmam binnen twee â drie jaar na de 'Tcntoonstellmq. 
HC't kost nid meer dan dit van het Bestuur der Weqen wanneer 

rekcninq wordt gehouden met het feit dat men in beide qevallen de 
trurntunncl en de verlenging van de E. [acqmalnlaan zou verwezen 
lijken. 

terminus Ces ligne$ entreraient en souter rnln par une rampe d'accès 
sttuéc entre le boulevard E. Jacqmain et Ja chaussée d'Anvers, à un 
endroit où Ja voirie est plus large ( 50 m au lieu <le 45 m). 
L'exécution pourrait être reprise immédiatement après l'Exposition: 

entretemps les plans des ouvraqes seraient complètement étudiés et Jes 
expropriations réalisées. 

Conclusion. 

Le projet de J'Admlnlstrntlon des Routes tend à rèsoudre, pour 1958, 
Je problème de I'accélérntron du trafic automobtle raplde (en réalité 
d'une partie de cc trafic) sur le boulevard cxtërteur. 

Il laisse la possibilité de mettre ultérieurement en soutcrratn les lignes 
nord-sud des tramways et les lignes vicinales. 

.-.: Il maintient le recoupement à niveau du trafic auto nord-sud avec 
Je trafic tramway est-ouest; 

. - 11 maintient le recoupement à niveau de toutes les circulations au 
futur carrefour du boulevard E. [acqmain. 

Le projet de 1-'0.N.J. apporte .une solution partielle pour I'Exposltion 
(mise en souterrain des vicinaux}. 
Il permet la réalisation d'une solution complète pour les deux carre 

fours A. Max et E. [acqmain dans les deux ou trois années gui suivront 
l'Exposlt ion. 

Il n'est pas plus coûteux que celui de l'Adrni.nistration des Routes, 
compte tenu de ce que, dans chaque cas, on réaliserait le tunnel pour 
tramways et le prolonqerncnt du boulevard E. [acqmaln, 


